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کشاورزان است 

 RIB استقراریک فروند شناور
در هرمز

باران و هزار مشکل حل نشده !!!

با مصوبه جدید دولت صورت گرفت

سرعت در ترخیص کالا های اساسی 
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 بندرعباس بیشترین آمار مبتلایان
 به اچ آی وی

جان باختن پنج نفر در اثر سیل 
در پارسیان

  صاحبان بیش از ۴ هزار قلم کالا برای ترخیص کالاهایشان نیاز به کد رهگیری بانکی ندارند و می توانند 
پس از ترخیص کالا کد رهگیری بانکی را ارائه دهند

گروه خبر // ناظر گمرکات هرمزگان گفت: از زمان ابلاغ مصوبه ستاد اقتصادی دولت مبنی بر حل 
مشکلات گمرکی، بیش از ۵۰۲ هزار تن کالا از گمرکات هرمزگان ترخیص شده است.

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ ابوالفضل اکبرپور افزود: بیش از ۳۳۳ هزار تن از این کالاها، کالا های اساسی 
است.وی گفت: بر اساس مصوبه ستاد اقتصادی دولت در ۱۸ آبان، صاحبان بیش از ۴ هزار قلم کالا برای 
ترخیص کالاهایشان نیاز به کد رهگیری بانکی ندارند و می توانند پس از ترخیص کالا کد رهگیری بانکی 

را ارائه دهند. وی افزود: بیش از ۵۵ هزار تن کالای اساسی نیز تا چند روز آینده ترخیص می شود. ناظر 
گمرکات هرمزگان گفت: از ابتدای امسال تاکنون نیز بیش از ۴ میلیون و ۸۰۰ هزار تن کالای اساسی از 
گمرکات هرمزگان ترخیص شد که بیش از ۲ میلیون و ۴۰۰ هزار تن از این کالا ها، کالای اساسی است.

حدود ۵۲ درصد از فعالیت های تجاری کشور از طریق گمرکات هرمزگان و بندرشهید رجایی بندرعباس 
امکان پذیر است.

سیمبانان را بیشتر ببینیم 
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استاندار هرمزگان خبر داد

رشد میزان 
گلخانه های تولید 

محصولات کشاورزی 
در هرمزگان 

همگار گرامی جناب آقای امیر حسین خورگویی 
 درگذشت مادر گرامیتان را تسلیت عرض می نماییم ؛ از خداوند منان برای آن مرحومه رحمت واسعه 

و برای شما  و سایر بازماندگان صبر جمیل خواستاریم .
روزنامه دریا

لزوم اخذ مالیات از خانه های خالی

فرماندار بندرعباس:

دهیاران نقش بسزایی
 در توسعه و آبادانی 
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فرماندار بندرعباس:
دهیاران نقش بسزایی

 در توسعه و آبادانی روستاها دارند
  گروه خبر//   نشست هم اندیشی دهیاران دهستان شمیل از توابع بخش 
تخت با عزیزاله کناری فرماندار شهرستان بندرعباس با حضور شمس الدینی 
بخشدار تخت ، نمایندگان آب منطقه ای و بیمه آتیه روستائیان با رعایت 
پروتکل های بهداشتی در محل دهیاری دهستان شمیل برگزار شد.به گزارش 
خبرنگار دریا ؛ فرماندار بندرعباس در این جلسه هم اندیشی گفت: استان 
هرمزگان و شهرستان بندرعباس رتبه اول رعایت پروتکل های بهداشتی 
را در کشور کســب نمودند که جا دارد از مردم شریف شهرستان تشکر و 
قدردانی کنم و باید این رتبه را حفظ کنیم.وی در ادامه گفت: باید از هرگونه 
دید و بازدید خودداری شود تا خود و دیگران را آلوده نکنیم و درصورت 
خروج از منزل از ماسک استفاده نمائیم و برگزاری هرگونه مجالس که در 
آن تشکیل اجتماع شود ممنوع است.این مقام مسئول بیان داشت: برگزاری 
هرگونه اجتماع شامل مراسم عروسی ، عزاداری و هرگونه مجالسی که تجمع 
شکل گیرد ممنوع و در صورت مشاهده از طریق حوزه قضایی مورد پیگرد 
قانونــی قرار خواهد گرفت. و دهیاران نیز در این زمینه کمک کنند.کناری 
گفت: انتظار داریم دهیاران در زمینه جلب مشارکت مردم در طرح پوشش 
بیمه تکمیلی آتیه خانواده روستائیان کمک کنند تا اهالی روستا بیمه شوند و 
هنگام مراجعه به مکان های درمانی دولتی بدون هزینه کار آنها انجام شود 
و در خصوص بیمه منازلشان ، با مبلغ بین ۳۰ تا ۵۰ هزارتومان می توانند 
منازل خود را بیمه کنند تا در هنگام حوادث مردم روستا بتوانند تا سقف ۷۰ 
میلیون تومان خسارت های وارده را دریافت کنند.عزیزاله کناری در پایان 
تصریح کرد:  کلیه خدمات آب منطقه ای شامل سطحی و غیر سطحی در 
۲ بخش ساماب و میز خدمت الکترونیک ارائه می شود و کشاورزان جهت 
خدمت گرفتن نیاز به مراجعه حضوری ندارند و با ارسال کد ملی و شماره ۶ 
رقمی پروانه به سرشماره ۱۰۰۰۱۸۱۱۱ می توانند  رمز پسورد برای استفاده 

از سامانه ساماب را دریافت کنند.

نماینده مردم شرق هرمزگان در مجلس:
سیستم بانکی همچنان سد راه کشاورزان است 

  گروه خبر // نماینده مردم شرق هرمزگان در مجلس گفت: سیستم بانکی 
در اعطای تسهیلات از محل تبصره ها و اجرای بند »خ« همراهی لازم را 
با کشاورزان ندارد.حسین رئیسی با بیان اینکه کشاورزان هرمزگانی نیازمند 
حمایت دولت و مجلس هستند، بیان کرد: دولت باید در تامین منابع مورد 
نیاز، کشاورزان را حمایت کند. متاسفانه سیستم بانکی در اعطای تسهیلات از 
محل تبصره ها و اجرای بند خ همراهی لازم را با کشاورزان ندارد.وی تاکید 
کرد: می طلبد که برای توسعه بخش کشاورزی، تسهیلات با دوره بازپرداخت 
مناسب و بهره پایین به فعالان این بخش اعطا شود.رئیسی اظهارداشت: اوایل 
دی ماه امسال اعضا کمیسیون کشاورزی و معاونین وزارتخانه های نیرو و 
جهاد کشاورزی از استان بازدید به عمل می آورند و در این خصوص جلسه 
هماهنگی با مدیران مربوطه اســتانی به زودی برگزار می شود.وی عنوان 
کرد: در این سفر مباحث مربوط به بازار، صادرات محصولات کشاورزی و 
مشکلات این بخش مورد توجه کمیسیون قرار خواهد گرفت.نماینده میناب، 
رودان، جاســک، سیریک و بشاگرد با اشاره به وضعیت منابع آبی استان، 
افزود: هرمزگان جزء مناطق کم آب کشور است و میزان بارندگی آن هم به 
نسبت استان های مرکزی و شمالی در سطح پایینی قرار دارد لذا باتوجه به کم 
آبی و لزوم صرفه جویی در استفاده از منابع آب و از طرفی با هدف افزایش 
کیفیت و راندمان محصول باید به سمت کشت گلخانه حرکت کرد.به گزارش 
مهر ؛ رئیســی تاکید کرد: امروزه محصولات کشت رو باز نه در بازارهای 
جهانی و فرا منطقه ای و نه در بازارهای داخلی مشــتری و خریدار ندارد 
پس باید کشاورزان را به سمت توسعه کشت در فضای بسته ترغیب کرد. هر 
چند هزینه اجرای گلخانه ای بالاست اما از صرفه اقتصادی برخوردار است.
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سرمقاله

  چندی پیش اعلام شــد بیــش از دو ونیم میلیون واحد در 
کشور خالی از ســکنه و در واقع احتکار شده است که اگر این 
واحدها عرضه شوند، باعث می شود حباب قیمت مسکن ازبین 
برود.در استانی مانند هرمزگان نیز واحدهای خالی از سکنه کم 
نیستند. مجتمع مسکونی چندصد واحدی معروف به ستاره در 
میدان امام)ره( بندرعباس که تا چندسال قبل خوابگاه دانشجویی 
بود ودر این سال ها خالی از سکنه است و بنا به اظهار مسئولان 
مالیاتی هرمزگان حتی پرونده مالیاتی هم ندارد وضرورت دارد 
برایش پرونده مالیاتی تشکیل شود، درصورتیکه این واحدها به 
فروش برسد یا اجاره داده شوند ، مشکل صدها خانوار برطرف 
می شــود که انتظار می رود متولیان مربوطه در این حوزه اقدام 
نمایند. همچنین واحدهای مسکونی دیگری نیز که در سطح شهر 
خالی از ســکنه هستند و احتکار شده است هم بایستی واگذار 
شوند تا این املاک که با سرمایه های کشور و تسهیلات بانکی 
و... احداث شده اســت، در انحصار افرادی خاص قرار نگیرد 
و درصورتیکه در این حوزه عزم جزمی وجود داشــته باشد و 
دستگاه های نظارتی و قضایی ورود کنند، بطور حتم بخشی از 
مشکل مسکن شهروندان برطرف می شود.متاسفانه بی تدبیری 
وبی برنامگی دولت در حوزه تولید مسکن باعث شده است مردم 
از خانه دار شدن ناامید شوند وحتی مستاجران هم برای یافتن 
مسکن مناســب برای رهن و اجاره بدلیل افزایش چندبرابری 
اجاره بها با مشکل فراوانی مواجهند و می طلبد متولیان مربوطه 
در این حوزه اقدامات مناســبی را داشته باشند.در حال حاضر 
مالکان، بساز بفروش ها و دلالان تعیین کننده قیمت مسکن هستند 
و هیچ سازوکاری هم گویا جهت نظارت بر قیمت مسکن و اجاره 
بها وجود ندارد و به همین دلیل هم لجام گســیختگی در قیمت 
مســکن و اجاره بها وجود دارد وشنیده می شود مافیایی در این 
حوزه تشکیل شده است و برخی از بسازوبفروش ها با هم متحد 
می شــوند و قیمت املاک شان را بسیار گران تر از قیمت واقعی 
اعلام می کنند و املاک شان را کمتر از آن قیمت ها نمی فروشند 
و احتکار می کنند تا خریداران مجبور شوند واحدها را با قیمت 
مدنظر بسازوبفروش ها بخرند. دلالان و برخی مشاوران املاک 
هم با آنها همراهی می کنند تا به سودهای کلان بادآورده دست 
یابند که ضرورت دارد هم دلالان شناســایی شده و ساماندهی 
ودارای پرونده مالیاتی شوند و هم با مشاوران املاک متخلفی که 
با آنها همراهی می کنند، برخورد شود و هم اجازه تصمیم گیری 
در حوزه قیمت گذاری غیرکارشناســی و گران تر از قیمت های 
واقعی به آنها داده نشود و نیاز است سازوکاری اندیشیده شود تا 
کارشناسان رسمی دادگستری بتوانند در این حوزه و قیمت گذاری 
املاک وارد شوند. از طرفی دیگر بایستی املاک احتکار شده نیز 
به چرخه عرضه وارد شــوند تا قیمت های حبابی و غیرواقعی 
شکسته شوند و برقیمت گذاری ها نظارت شود تا مستاجران و 

جویندگان مسکن کمتر با مشکل مواجه شوند.
  علی زارعی

گروه خبر // عملیات اجرایی گلخانه هشــت لزوم اخذ مالیات از خانه های خالی
با  رودان،  هکتاری هیدروپونیک در شهرستان 

حضور استاندار هرمزگان، آغاز شد.
   بــه گزارش خبرنگار دریا، دکتر فریدون همتی در 
آیین آغاز عملیات اجرایــی این پروژه، عنوان کرد: 
علاوه بر گلخانه، سالن تولید سالیانه ۱.۵میلیون عدد 
نشا، سالن بسته بندی و سردخانه نگهداری محصول 

نیز در این مجتمع گلخانه ای راه اندازی می شــود. 
استاندار هرمزگان افزود: با بهره برداری از این گلخانه 
 که با ســرمایه گذاری ۵۸ میلیارد تومان راه اندازی 
می شود، برای ۷۰ نفر به صورت مستقیم و ۲۰۰ نفر به 
 صورت غیرمستقیم اشتغال ایجاد خواهد شد واین واحد 
گلخانه ای در اوایل فصل آتی کشت آماده بهره برداری 

می شود.
   استاندار هرمزگان تصریح کرد: رویکرد جدیدی در 
هرمزگان متناسب با اقلیم خشک این منطقه در حال 
شکل گرفتن است که این رویکرد باعث رشد نسبتا« 
خوبی در توسعه فضاهای گلخانه ای شده است. وی 

اضافه کرد: ۷۲۱ هکتار گلخانه در سطح استان وجود 
دارد که مجوز ۵۰۰ هکتار دیگر در استان اخذ شده و 
منتظر جذب منابع لازم هستیم که در صورت حمایت 
و ورود ســرمایه گذاران، به دنبال تحقق افق ایجاد 
پنج هزار هکتار گلخانه هســتیم. وی با بیان اینکه 
گلخانه شرکت تجارت طلایی هنگام نخستین گلخانه 
هیدروپونیک استان را راه اندازی خواهد کرد، تصریح 
کرد: روش هیدروپونیک مزایای بهتری نســبت به 
گلخانه های صنعتی گذشته دارد و باید با بهره گیری 
از  علم در کنار تولید زمینه رشد و بهره وری بیشتر 

را فراهم کنند.

    نماینــده عالی دولت در اســتان هرمزگان با بیان 
اینکه ایجاد شــهرک های گلخانه ای بزرگ مقیاس 
در هرمزگان در دســتور کار قرار دارد، عنوان کرد: 
طرح مطالعه دو هزار هکتار از اراضی مســیر خط 
انتقال آب از بندرعباس به ســیرجان در حال انجام 
است که امیدواریم با همت بلند سرمایه گذاران، گام 
بلندی برای جهش تولید و ارتقا درآمد و رفاه مردم 

این مناطق برداشته شود. 
   همتی گفــت: باید از همه ظرفیت های موجود به 
ویژه در بخش کشاورزی برای بدست آوردن سهم در 

بازارها بهره کافی را ببریم.

گروه خبر // معاون مهندســی و عمران اداره 
 کل بنــادر و دریانوردی هرمــزگان گفت: در 
راستای مقابله با سیلاب های فصلی و در قالب 
مسئولیت های اجتماعی حوزه دریایی و بندری 
اســتان کانال دفع آبهای سطحی در روستای 

تیاب خونسرخ احداث  شد. 
  بــه گزارش خبرنــگار دریا ، عبــاس کمالی  با 
 بیان اینکه همه ســاله با شــروع فصل  بارندگي ها  

بخش هایی از روســتاي تیاب خونســرخ به دلیل 
عدم وجود کانــال جمع آوري آبهاي ســطحي و 
ساخت  و ســاز غیر اصولي شــکل گرفته دراین 
روستا، دچار آبگرفتگي می شد اظهارداشت: حجم 
آبگرفتگی در برخی اوقات به حدی بود که عبور و 
مرور در معابر  و همچنین  ورود مردم شــریف این 
منطقــه به  منازل خود امکان پذیر نبود . وی افزود: 
 اداره کل بنــادر و دریانــوردی هرمزگان  در قالب 

مسئولیت های اجتماعی و حقوق شهروندی ساکنان 
این روستا ساماندهی وضعیت هدایت سیلاب منطقه 
و احداث کانال دفع آبهای ســطحی را در دســتور 
کار قرار داد . کمالی با اشــاره به اقدامات صورت 
گرفته در روستای تیاب خونسرخ به منظور مقابله 
با ســیلاب های فصل اذعان داشت:  پس از انجام 
مطالعــات خاکریز هایی در برخــي از معابر جهت 
اصلاح ارتفاع و شیب مربوطه، حفر و ساخت کانال 

ســنگي جمع آوري آب هاي سطحي به طول ۳۰۰ 
متر صورت پذیرفت. وی گفت:  اجرای کانال بتنی 
پیش ســاخته در زیر جاده اصلی ورودی روستای 
 تیاب خونســرخ در مدت زمان  ۴ مــاه  احداث 
گردید . شایان ذکر است؛ روستای تیاب خو نسرخ 
در غرب شــهر بندرعباس و در همجواری با بندر 
 شــهید رجایی  و صنایع غرب اســتان واقع شده و 

پیشه ی اغلب ساکنان این روستا صیادی است .

پشت پرده سیاست 

سردار فدوی جزئیات جدیدی از نحوه ترور شهید فخری زاده را تشریح کرد  
شهید دکتر محسن فخری زاده رئیس سازمان پژوهش و نوآوری دفاعی و از دانشمندان 
هسته ای و دفاعی کشور، چندی پیش در مراسم آیین کلنگ زنی قطب درمان مصدومان 
پرتوی هســته ای در جمع همکاران خود سخنانی درباره پدافند هسته ای در کشور ایراد 
کرده بود. در بخشی از این فایل صوتی که تسنیم برای اولین بار  آن را منتشر کرد، شهید 
فخری زاده با اشاره به پیروزی های پیاپی ایران در دفاع مقدس پس از فرمان امام )ره(که 
دشمن را مجبور به استفاده از سلاح شیمیایی کرد، گفت: »شهدای زیادی را از نیروهای 
نظامی و مردم، آن رژیم منحوس بعث که در رأســش صدام ملعون بود گرفت؛ خب، این 
به هرحــال یک تجربه تلخ بود و این درس را به ما داد که باید در همه عرصه ها مراقبت 
کنیم که غافل گیر نشــویم...« ایشان با اشاره به رفتار های قلدرمآبانه دشمن گفت: »...

الان از یک طرف شــاخ و شانه کشیدن قدرت ها در مقوله سلاح هسته ای را می بینیم که 
به شدت پررنگ شده و بی محابا بحث های این که فلان کشور در راهبرد تهاجم هسته ای 
ما هســت یا ما در مقابل فلان مقوله تهاجم هسته ای خواهیم داشت، خیلی دارد عادی 
می شود و وقتی هم این مطالب مطرح می شود، می بینیم از  هیچ نهاد بین المللی حتی آژانس 
بین المللی انرژی اتمی یا سازمان ملل صدایی در نمی آید.« شهید فخری زاده با اشاره به  
بودجه آمریکا و کشــورهای همسایه در بحث هسته ای ادامه داد: »به بودجه آمریکا که 
دقت کنیم، امســال ۷۱۲ میلیارد و ۶۰۰ میلیون دلار کل بودجه دفاعی آن هاست که از 
این مقدار، ۴.۴ میلیارد برای فرماندهی و کنترل هســته ای و ۱۷.۷ میلیارد را برای خود 
مقوله هســته ای اختصاص دادند. ۱۰ میلیون دلار فقط برای اجرای پروژه های مرتبط با 
کاهش زمان مورد نیاز انجام یک آزمایش هسته ای   اختصاص دادند،  ۱۰ میلیون دلار 
اختصاص دادند که بتوانند زمان یک آزمایش هسته ای را کاهش دهند. درباره منطقه، منطقه 
ما الان دارد به یک منطقه هسته ای تبدیل می شود. شما عربستان را ببینید که طرح های 
وسیع هســته ای مثل طرح ملک فهد دارد، امارات به شدت به دنبال بحث هسته ای است، 
پاکستان و هند هم که تکلیفشان مشخص است،  خب، این گسترش می طلبد که یک سری 
زیرســاخت هایی به صورت متوازن ایجاد شود که اگر ایجاد نشود با این احتمال حوادث 
چه در داخل و چه در منطقــه و چه در عرصه بین المللی قطعاً ما آن ضربه پذیری هایی 
را که در بحث شــیمیایی داشتیم این جا با شدت بیشتری خواهیم داشت.« این  دانشمند 
ـ ۷9 که من خدمت  شهید هسته ای در پایان فایل صوتی می افزاید : »در سال های ۷۸ ـ
رئیس جمهور محترم وقت، گزارشــی را در ا ین مقوله می دادم ایشان گفتند که »ما این 
کار را نه که باید شروع کنیم بلکه خیلی دیر هم شده «، الحمدلله در آن موقع طرح دفاع 
هسته ای تمام شد تا رسیدیم به این دوره که در خدمت امیر عزیز حاتمی هستیم که خدمت 
شما عرض می کنیم ما پیشرفت های بسیار خوبی را داشتیم.آقای امیر حاتمی که انصافاً 
 در یک وضعیت متفاوتی دارند حمایت می کنند و ان شــاءا... به عنوان باقیات الصالحات 
 برای ایشان ثبت خواهد شد.«گفتنی است همچنین سردار فدوی درخصوص نحوه ترور

 شــهید فخــری زاده جزئیــات جدیــدی را ارائــه کــرد :» ۱۱ پاســدار همــراه 
شهید فخری زاده به عنوان تیم حفاظتی بودند، اما انفجار نیسان برای از بین بردن مجموعه 
تیربــار بود. ما بررســی کردیم و دیدیم که تیربار ماهواره ای و آنلاین کنترل می شــد و 
تروریستی در صحنه نبوده، ۱۳ تیر از تیربار شلیک شده است؛ تیربار با دوربین پیشرفته 
روی چهره شهید فخری زاده زوم بوده است و از هوش مصنوعی کمک گرفته بودند. این 
تیربار فقط روی چهره شهید فخری زاده متمرکز بوده است و همسر شهید با وجود این که 

در فاصله ۲۵ سانتی متری شهید بوده تیر نخورده است.« 

انتقاد روسیه از چرخش برجامی اروپا 
فارین پالیســی: اگر بایدن برای برجام پیش شــرط تعیین کند، امیدها به احیای 
دوبــاره برجــام از بین خواهد رفت . در حالی که ایــن روزها جو بایدن رئیس 
جمهــور منتخب آمریــکا  خود را آماده حضور در کاخ ســفید می کند و هنوز 
 به روشــنی درباره جزئیات نحــوه تعاملش با ایران و برجــام صحبتی نکرده، 
اروپایــی ها به آرامی با تغییر مواضع چند ماه اخیر خود ســعی دارند به آمریکا  
نزدیک شــوند و با سخنانی مداخله جویانه  از گسترده تر کردن برجام و افزودن 
ممنوعیت های  موشــکی و مباحث  منطقه ای به توافقی جدید با ایران سخن به 
میــان آورند . این رفتار دوگانه و ریاکارانه اروپا صدای روســیه را هم در آورده 
تا جایی که میخائیل اولیانوف، نماینده روســیه در سازمان های بین المللی در این 
خصوص در پیامی توییتری نوشــت: » برخی تحلیل گران حامی  »توافقی بهتر 
با ایران« هســتند. آن ها فراموش کرده اند کامل بودن خلاف خوب بودن است. 
بازگشت به توافق اصلی، خود چالشی بزرگ است. هرگونه تلاش برای ]به قول 
آن ها[ »تقویت« این توافق، نیازمند ســال ها مذاکره است که هیچ تضمینی وجود 
ندارد نتایج مثبتی به همراه داشته باشد«. در جدیدترین اظهارات اروپایی در این 
خصوص »مارک سِدویل«، وزیر مشاور کابینه و مشاور امنیت ملی پیشین دولت 
انگلیس در کنفرانس منامه گفت: »برجام باید جایگزین و تازه سازی شود.« وی 
در ادامه مدعی شــد: »به منظور مهار برنامه هسته ای ایران، هیچ جایگزینی برای 
یک توافق کنترل تســلیحاتی وجود ندارد اما این توافق ]تنها[ راه حل برای ابعاد 
دیگر فعالیت های بدخیم ایران نیست.« اما در این میان اظهار نظرفیصل بن فرحان 
وزیر خارجه عربستان سعودی نیز جالب است. عربستان که خودش عامل اصلی 
بی ثباتی های منطقه خلیج فارس به شمار می رود، از آمریکا  خواسته تا در هر 
توافق احتمالی هسته ای با ایران، با کشورهای عربی خلیج فارس، مشورت شود. 
نشریه فارین پالیسی که از نشریات تخصصی اثرگذار در حوزه سیاست خارجی 
در دنیا محسوب می شود، در تحلیلی درباره چالش های جو بایدن، رئیس جمهور 
منتخب آمریکا برای تعامل با ایران پس از روی کار آمدن نوشت که او باید برای 
امکان پذیر ســاختن بازگشت دوباره به برجام، از تعیین پیش شرط هایی که ایران 
آن را نخواهد پذیرفت خودداری کند و کار را ســخت تر نکند. فارین پالیسی در 
تحلیلی نوشــت: بایدن از ۲۰ ژانویه روی کار می آید و اگر این برنامه او باشد، 
فرصت زیادی برای احیای معامله نخواهد داشت. در حالی که حسن روحانی که 
دولتش توافق نامه را امضا کرده، حدود پنج ماه پس از این تاریخ در قدرت خواهد 
بود.نویســنده این مطلب با طرح این که احیای توافق توسط بایدن موجب رونق 
اقتصاد ایران و مهم تر از آن منجر به افزایش ارزش ریال ایران در آستانه انتخابات 
ریاست جمهوری خواهد شد، معتقد است: این مسئله برای مردم ایران که از تورم 
رنج می برند موضوعی مهم اســت که می تواند آن ها را متقاعد کند به طرفداران 
دیپلماسی رای دهند. سیاستمداران از جناح های مختلف بر این باورند که مشارکت 
کم مردم به تندروها کمک می کند تا در انتخابات پیروز شوند، همان طور که در 
انتخابات پارلمانی امسال ثابت شد.در ادامه این تحلیل آمده است اگر بایدن پیش 
شرط های غیر هسته ای - مواردی از جمله پرداختن به برنامه موشکی ایران یا 
وضعیت حقوق بشر - را به عنوان پیش شرط بازگشت به معامله تعیین کند، او به 
راحتی تمام کسانی را که امیدوارند دوباره توافق احیا می شود، ناامید خواهد کرد.

تازه های مطبوعات  
فرهیختگان – این روزنامه در گزارشــی انتقادی درباره بودجه ۱۴۰۰ نوشت: »۷۶درصد 

بودجه غیرقابل نظارت است.« 
اعتماد- ناصر هادیان تحلیل گر مسائل سیاست خارجی در گفت و گو با این روزنامه اظهار 
کرد: »مقاومت مردم برگ امتیاز ایران اســت«. وی مــی افزاید: »اقدام مجلس می تواند به 
تقویت دیپلمات های ما در مذاکرات منتهی شود. به نظر من بازگشت سریع، کامل و تمیز )با 
حسن نیت( به برجام بهترین راهکار است. امروز نفع برخی گروه هایی که من اسم آن ها را بازی 
به هم زن spoIleR گذاشته ام این است که برجام احیا نشود. ترور هم دقیقا توسط مخالفان 
احیای برجام صورت گرفت و البته اصلا بعید نیست که تا تاریخ ۲۰ ژانویه که دونالد ترامپ 
همچنان در قدرت است اتفاقی مشابه برای تحت الشعاع قرار دادن مسیر دیپلماسی تکرار شود.

آرمان ملی - سعید شریعتی فعال سیاسی اصلاح طلب که معتقد است فضا تا انتخابات ۱۴۰۰ 
تغییر مثبت می کند، به این روزنامه گفت: »هم براندازان و هم جریان داخلی مقابل اصلاح طلبان 
این گونه فکر می کنند که ریزش سرمایه اجتماعی اصلاح طلبان در سبد آن ها جا گرفته است. 
در صورتی که اصل قضیه محل تردید است که سرمایه اجتماعی اصلاح طلبان ریزش داشته 
باشد چراکه هیچ سنجش جدی صورت نگرفته و شما هیچ اتفاق قابل ارزیابی را نمی بینید.«

رئیسی : هم وغم من اجرایی شدن سند تحول قضایی تا پایان دوره ۵ ساله است 
رئیس قوه قضاییه با اشــاره به این که اجرای سند تحول  قضایی از روز تصدی مسئولیت 
بنده آغازشده است، در خصوص اقدامات انجام شده  درراستای اجرای سند تحول اظهار 
کرد: »ابلاغ بیش از ۷۰ دستورالعمل و بخشنامه و انجام اقدامات تحولی درراستای اجرای 
ســندتحول بوده است. نسخه ارتقا یافته سند تحول، به زودی منتشرمی شود. هم وغم من 
اجرایی شدن این سند تا پایان دوره پنج ساله است.« آیت ا... سید ابراهیم رئیسی در نشست  
روز گذشــته خود  با نمایندگان تشکل های دانشجویی که به صورت اینترنتی برگزار شد، 
گریزی هم به ماجرای ده ونک زد و گفت:» پیگیری پرونده دانشگاه الزهرا در ده ونک را 
به وزارت دادگستری واگذار کردیم. یک طرف موضوع، دولت است و فرصتی تعیین شده تا 
دولت مسئله را حل کند. ما هم وفق قانون پیگیری می کنیم.« رئیس دستگاه قضا در بخش 
 دیگری از سخنان خود با اشاره به این که آمریکا روز به روز در حال ضعیف شدن است، 
ذوق زدگی برای مذاکره را ســخنی نادرست دانست: »آمریکای سال ۳۲، امروز به مراتب 
ضعیف تر شده است. رسوایی که امروز آمریکایی ها در غرب به بار آوردند، رسوایی است 
که با هیچ چیز پوشــیده نمی شود و این رسوایی روز به روز بیشتر می شود. در این شرایط 
نشان دادن ذوق زدگی برای مذاکره با آمریکا امری سخت نادرست و خطاست و بزک کردن 
آمریکا به عنوان آمریکای خوب و بد، امر خطایی است. ظلم و خوی استکباری جمهوری 
خواه و دموکرات نمی شناسد و جمهوری اسلامی امروز بیش از هر زمانی در منطقه و کشور 
از قدرت برخوردار است.« وی همچنین درخصوص حوادث آبان 9۸ گفت:» در رسیدگی 
به پرونده ها، بین اعتراض و اغتشــاش در »عمل«، فرق قائل شدیم. کمیته ویژه دستگاه 
قضایی برای رســیدگی به حوادث آبان ماه که از همان ابتدا تشکیل شد، همچنان در حال 
پیگیری و رسیدگی به قصور و تقصیرهاست. اعلام نشدن در این زمینه به معنای اقدام نکردن 
نیست.«آیت ا.. رئیسی همچنین از سرعت گرفتن اقدامات دادرسی الکترونیک خبرداد:» 
درخصوص مسئله دولت الکترونیک یا دادرسی الکترونیک کار هایی که از قبل انجام شده 
بود، در این دوره ســرعت بیشتری گرفت. ۱۴۰۰ اتاق الکترونیک تشکیل و بیش از ۳۰ 

سامانه جدید راه اندازی شد.« 

انعکاس
مشــرق نوشــت: در لایحه بودجه ســال ۱۴۰۰ پیش بینی شــده که مرکز 
بررسی های راهبردی در سال آینده ۱۰۰ گزارش تهیه خواهد کرد که اعتبار 
هر یک ۱۲۵ میلیون تومان و کل اعتبار آن ۱۲.۵میلیارد تومان لحاظ شده 
است. مرکز بررسی های راهبردی که حسام الدین آشنا ریاست آن را بر عهده 
دارد، برای هر گزارش در بودجه ســال آینــده ۱۲۵ میلیون تومان اعتبار 

دریافت می کند.
 مشــرق نوشت: ســردار فدوی معاون هماهنگ کننده ســپاه در خصوص 
پیگیری های به عمل آمده درباره ماجرای سقوط هواپیمای اوکراینی اظهار 
کرد: »در یک ماه گذشــته از تشــکیلات قضایی پیگیری کردیم که اعلام 
کردند فقط حکم قاضی برای مقصران هواپیمای اوکراینی باقی مانده اســت 
و موضوع دیه ها باید تا قبل از ســالگرد شهادت شهدای هواپیمای اوکراینی 
تعیین تکلیف شود. فرزندان نخبه   پایدار در این هواپیما بودند و شهید شدند، 
به خانواده  شهدا تک تک سر زدیم، قول می دهیم حکم قاضی برای مقصران 
 در ســقوط هواپیمای اوکراینی تا پیش از سالگرد این اتفاق ناگوار صادر و 
دیه و بیمه به نرخ بین المللی که رقم بالایی اســت، به خانواده ها پرداخت 

شود.« 
 خبرآنلاین نوشــت: مهدی چمران، عضو شورای ائتلاف اصولگرایان گفت: 
هنوز رسمی و ســازمان یافته، صحبتی با قالیباف و رئیسی صورت نگرفته 
است. مشخص نیســت این دو نفر برای انتخابات ۱۴۰۰ حضور پیدا کنند. 
احتمال دارد، هیچ یک برای انتخابات ۱۴۰۰ نیایند؛ از این رو ، هیچ حسابی 

نمی توان باز کرد و برنامه تنظیم شده ای در این زمینه وجود ندارد.
 تابناک نوشــت: مقیمی رئیس پیشین ســتاد انتخابات کشور گفت: یکی از 
راه های برگزاری انتخابات در این شرایط، افزایش زمان برگزاری انتخابات 
اســت؛ البته در قانون تصریح شده اســت که انتخابات در یک روز تعطیل 
برگزار شود. می توان با اصلاح قانون، انتخابات را در دو یا سه روز برگزار 
کرد؛ یعنی علاوه بر روز جمعه که تعطیل اســت، پنج شــنبه و شنبه را هم 
تعطیل و انتخابات را در سه روز برگزار کرد. یکی دیگر از راه های برگزاری 

انتخابات، ایجاد امکان برای رای پستی است. 
تغییرات در2 نمایندگی مهم  وزارت خارجه 

شــنیده های خراسان حکایت از تغییر و تحولاتی در دو نمایندگی مهم ایران 
در خارج کشــور دارد . قرار است به زودی دکتر بعیدی نژاد سفیر کشورمان 
در انگلستان از لندن به تهران برگردد و یکی از مقامات ارشد وزارت  خارجه 
به جای ایشــان، سفیر در انگلیس شود. همچنین یکی از خانم های دیپلمات 
در وزارت خارجه نیز عازم نیویورک خواهد شــد تا معاون دکتر روانچی در 
نمایندگی جمهوری اسلامی ایران در سازمان ملل شود البته هنوز این تغییرات 
به تایید نهایی مقامات ارشد کشورمان نرسیده است .نیز رسول مهاجر که سابقه 
سفارت ایران در سوئد، مجارســتان و رومانی  را دارد، جایگزین غلامرضا 

انصاری معاون  دیپلماسی اقتصادی وزارت خارجه  شد.

در قالب مسئولیت های اجتماعی صورت گرفت 

احداث کانال دفع آبهای سطحی در تیاب خونسرخ جهت مقابله با سیلاب

استاندار هرمزگان خبر داد 

رشد میزان گلخانه های تولید محصولات کشاورزی در هرمزگان 

  

گــره خبــر // معــاون حفاظت و 
بهره برداری شــرکت آب منطقه ای 
هرمزگان از تامین آب بیش از 1۲9۰ 
هکتار از اراضی دشت های جگین و 
یکدار در سال زراعی جدید خبر داد. 
 جمشید عیدانی با اعلام این خبر اظهار 
داشــت: آب پس از رها شــدن از سد 
جگین، ۷۵ کیلومتر را طی می کند تا به 
مخزن بند انحرافی برسد و پس طی شش 
کیلومتر از طریق پمپاژ به اراضی شبکه 
جگین می رســد.وی با ذکر این نکته که 
تامین آب اراضی دشت جگین در دو فاز 
به صورت موازی در حال انجام اســت، 
افزود: با اتمام فاز اول امکان کشــت در 
بیش از ۲ هــزار و ۲۰۰ هکتار اراضی 
فراهم می شــود. این مســؤول با اشاره 
به اینکه در مجمــوع دو فاز تامین آب 
ســه هزار و ۱۰۰ هکتار انجام می شود، 
تصریح کرد: در حــال حاضر قرار داد 

تامین آب ۷۵۵ هکتار از اراضی فاز یک 
و ۱۴۲ هکتار از فاز ۲ منعقد شده است.

عیدانی با ذکر این نکته که توانایی تامین 
آب ۳۰۰ هکتار از اراضی دشت یکدار 
وجود دارد، عنوان داشت: تامین آب ۱۰۰ 
هکتار از مزارع کنار کانال سرپوشیده نیز 
انجام می شود.وی با بیان اینکه سطح زیر 
کشت نســبت به توان تامین آب کمتر 
است، خاطرنشــان ساخت: شرکت آب 
منطقه ای هرمزگان این توانایی را دارد که 
آب بیش از چهار هزار هکتار از اراضی 
منطقــه را تامین کند.معــاون حفاظت 
و بهره بــرداری شــرکت آب منطقه ای 
استان هرمزگان  پتانسیل آبی  هرمزگان 
را در خدمــت جهش تولید دانســت و 
گفت: افرادی که قصد سرمایه گذاری در 
حوزه کشاورزی را دارند می توانند پس 
از انعقاد قرارداد به سرعت اقدام به کشت 
کنند.عیدانی با اشاره به اقدامات سازه ای 

این عملیات، اظهار کرد: در حال حاضر 
در شــبکه آبیاری جگین، ایستگاه های 
پمپاژ، کانال هــای انتقال آب، جاده بین 
مزارع و ســکونت گاه های کارگری با 
بالاترین کیفیت در حــال بهره برداری 
هســتند که ظرفیت های خوبی را برای 

ســرمایه گذاری فراهم کرده است. وی 
ادامه داد: اراضی این مجموعه تســطیح 
شده است و از نوع اراضی زراعی کلاس 
یک محســوب می شــود که از کیفیت 
مناســبی برخوردار است.   به گزارش 
فارس ، این مســؤول در پایان گفت: از 

کشاورزان محترم و پرشور که با تمام قوا 
در راســتای تحقق فرمایش مقام معظم 
رهبری )مدظله العالی( گام برداشــتند و 
به سرعت برای انجام فرایند اداری این 
طرح تامین آب اقــدام کردند قدردانی 

می کنم.

تامین آب 1290 هکتار از اراضی دشت های جگین و یکدار
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مفقودی 

حافظا! در قرن هشتم مرغ کیلو چند بود؟ 

حافظا! در قرن هشتم مرغ کیلو چند بود؟

تخم مرغ و روغن و سوسیس و کاهو چند بود؟

دولت شاهِ شجاع آیا به تو یارانه داد؟

پرتقال، انگور، گیلاس، آلبالو چند بود؟

ما که کرک و پشممان از نرخ مایحتاج ریخت

توی دوران شما بالفرض لیمو چند بود؟

لاستیک امروزه خیلی رفته بالا، قرن هشت

چار نعل اصل آلمانیّ یابو چند بود؟

توی عصر ما حسابی زیرمیزی می دهند

رشوه می دادید اصلا؟ً، نرخ یارو چند بود؟

آن زمان هم زن ذلیلی مثل الآن رسم بود؟

قیمت اسکاچ و خاک انداز و جارو چند بود؟

تو خودت اینکاره بودی حافظا! مهریهّ ی

یک زن پاکیزه خوی خوش بر و رو چند بود؟

توی دیوانِ تو حتیّ اسم میش و گاو نیست

می زدی آهو به رگ؟، یک شقّه آهو چند بود؟

چون خوراک خوب می خوردی شدی شاه غزل

حافظا جان! فی المثل اینقدر میگو چند بود؟

همسرت شاخ نبات آیا طلا هم می خرید؟

فی چه بود آن موقع ها؟ یک جفت النگو چند بود؟

بعضی اینجا پا روی حق می گذارند ای دریغ!

یادم آمد راستی آن موقع پارو چند بود؟

توی عصر ما که اصلاً حرف مسکن را نزن

آن زمانها خانه ای بی برج و بارو چند بود؟

بابت دارو و درمان چند می پرداختی؟

فی المثل حقّ الدّوای سینه پهلو چند بود؟

شعرِ خواجو را همینطوری به سرقت برده ای

یا که نه از او خریدی؟، نرخ خواجو چند بود؟

شعر من پایان گرفت و در صف مرغم هنوز

راستی حافظ نگفتی مرغ کیلو چند بود؟

   حسین گلچین

تا کجا مرغ به بالا رود ای مسئولم؟! 

مرغ بی بال و پری لیک پریدن بلدی

از سر سفره ی ما خوب جهیدن بلدی

می پری بی پر و بالا روی و بالاتر

رام ما بودی و حالا تو رمیدن بلدی

بال و بازوی تو را هم نتوانم بخرم

تو فقط قشر مرا خوب گزیدن بلدی

قشر آسیب پذیرم نفسم بند آمد

نفسی ده تو مرا گر که دمیدن بلدی

پای خود حداقل تو مبر از سوپ برون

ای که از خانه ی ما پای بریدن بلدی

ای سپیدم، تو اخیراً چه سیه دل شده ای

کمر نازک ما را تو خمیدن بلدی

تا کجا مرغ به بالا رود ای مسئولم

تو در این بین فقط ماله کشیدن بلدی

  اسماعیل تقوایی

طنز
 آرزو توکلی سرویس استان ها // استاندار کرمان 
با اشاره به درصد پایین جذب پرداخت تسهیلات 

تبصره 1۸ در این استان گفت: آمار تسهیلات تبصره 
یاد شده در کرمان بسیار ناامید کننده است. 

   علی زینی وند در یازدهمین کارگروه تســهیل و رفع 
موانع تولید اســتان کرمان افزود: با وجود میانگین ۶۵ 
درصدی پرداخت تسهیلات تبصره ۱۸ کشور، در استان 
کرمان تنها ۱۸ درصد این تسهیلات پرداخت شده است.

وی با اشــاره به ضرورت ورود دستگاه های بازرسی به 
این مقوله اظهار داشت: آمار و ارقام مشکلات واحدهای 
تولیدی وضعیت اســتان در حوزه های نامطلوب نمایش 
می دهد و در حوزه تسهیلات تبصره ۱۸ که امکانی برای 
استان بوده، نشان از ضعف فراگیر در سیستم اداری استان 
دارد که باید به سرعت رفع شود.استاندار کرمان با تاکید 

بر اینکه ســازمان های صنعت، معدن و تجارت شمال و 
جنوب استان باید پرونده های معرفی به بانک ها را طی 
یک هفته پالایش و دســته بندی کنند و مــوارد دارای 
امکان پرداخت را به سرعت تعیین تکلیف نمایند ، گفت: 
باوجود تلاش های بانک ها در حوزه های مختلف استان، 
کوتاهی و ضعف بانکی در مســاله تسهیلات تبصره ۱۸ 

مشهود است.وی تصریح کرد: پرداخت نشدن تسهیلات 
تبصره ۱۸ به نســبت سایر استان ها موجب پایین آمدن 
رتبه کسب و کار استان شــده است.وی افزود: سازمان 
صمت در خصوص تعیین تکلیف این تسهیلات پیگیری 
و جمع بندی را به کارگروه تســهیل ارائه کند و شورای 
هماهنگی بانک های اســتان با آسیب شناسی مساله طی 
سه ماه آینده به سمت جبران جذب و پرداخت اعتبارات 
گذشته برود تا پایان امسال تمام شاخص های استان ارتقا 
یابد.زینی وند بیان داشت: بانک ها باید به صورت جدی 
در کنار واحدهای بزرگ، اشتغال متوازن را در واحدهای 

متوسط و کوچک پوشش دهند.

استاندار کرمان :

 میزان جذب تسهیلات تبصره ۱۸ در کرمان ناامید کننده است

امیرحســین حائری زاده ســرویس استان ها // 
سخنگوی دانشــگاه علوم پزشکی شهید صدوقی 
یزد کاهــش ۷۰ درصدی بســتری های کرونایی 
موج ســوم بیماری در اســتان را ناشی از اعمال 
محدودیت ها و همکاری مــردم و اصناف خواند و 
تاکیــد کرد: کاهش آمارها نبایــد منجر به عادی 
انگاری شرایط شود بلکه باید تا پایان فصل سرما به 

رعایت موازین بهداشتی اهتمام داشت. 
  بــه گزارش خبرنــگار دریا ؛دکتر ابراهیم ســلمانی 
شــانزدهم آذرماه در نشست با خبرنگاران که در قالب 
ســامانه آنلاین رسانه های استان یزد برگزار شد، اعلام 
کرد: در حال حاضر تعداد ۴۴۵ بیمار مشکوک به کرونا 
در بیمارستان های استان بستری هستند که از این تعداد 
۱۴۲ نفر به دلیل وخامت بیماری در بخش  مراقبت های 

ویژه تحت درمان قرار دارند.
  وی با بیان این که اســتان یزد در جریان موج ســوم 
کرونا بســتری بیشــترین تعداد بیمار کووید ۱9 یعنی 

 حــدود ۱۲۰۰ بیمــار در یــک روز را تجربــه کرد، 
اعمال محدودیت ها از ســوی ســتاد ملی و استانی و 
همکاری مردم و اصنــاف از طریق رعایت پروتکل ها 
بهداشتی و دســتورالعمل ها را عامل کاهش تقریباً ۷۰ 
درصدی آمار بستری های اســتان طی هفته های اخیر 

ذکر کرد.
  سلمانی تاکید کرد: البته رعایت پروتکل های بهداشتی 
باید تا پایان فصل سرما مورد توجه و تاکید همه مردم 
قرار گیرد و نباید کاهش آمار مبتلایان و بســتری های 
کرونا منجر به تعلل در رعایت موازین بهداشــتی شود 
چرا که ارتباط مســتقیمی بین شــیوع بیماری و میزان 
رعایــت مردم وجــود دارد و عادی انگاری شــرایط 

می تواند منجر به افزایش مجدد بیماری در استان شود.
  وی با بیان این که در حال حاضر شهرستان اشکذر در 
وضعیت زرد و ســایر شهرستان های استان در وضعیت 
نارنجی قرار دارند، میانگین ســنی بیماران کرونایی در 
استان تاکنون را به ترتیب ۴۵.۸ درصد بالای ۶۰ سال، 
۲۶ درصد بین ۴۶ تا ۶۰ ســال، ۲۱.۴ درصد بین ۳۰ 
 تا ۴۵ ســال و ۶.۸ درصد نیز کمتر از ۳۰ ســال اعلام 

کرد.
   ســخنگوی دانشگاه علوم پزشــکی شهید صدوقی 
همچنین ۵۰.۲ درصد از مبتلایان کرونا در اســتان را 
مــردان و ۴9.۸ درصد را زنان خواند و گفت: میانگین 
ســنی مبتلایان به کرونا و بهبود یافتــگان هر دو ۵۵ 

ســال و میانگین سنی فوتی های ناشــی از کرونا نیز 
۷۰.۲ سال بوده است.وی بیشترین فوتی های کرونا به 
تفکیک شهرستان های استان را مربوط به شهرستان های 
میبــد، مهریز، یزد و ابرکوه بیــان و اضافه کرد: از نظر 
شاخص میزان موارد ابتلا به جمعیت نیز شهرستان های 
خاتم، میبد، ابرکوه و مهریز به ترتیب پیشــتاز در بین 

شهرستان های استان بودند.
  ســلمانی مهمترین فاکتور فوت افراد بستری مبتلا به 
کرونا در اســتان را در وهله اول سن بالای ۶۰ سال و 
سپس بیماری های زمینه ای خواند و خاطرنشان کرد: از 
ابتدای شــیوع بیماری کرونا در استان تا روز دوازدهم 
آذرماه جاری درمجموع ۵۳ هزار و ۳۱۳ مورد تســت 
پی سی.آر از افراد گرفته شده که ۲۶ هزار و ۲۱۸ مورد 
از آنها مثبت اعلام شــده اســت. همچنین در این بازه 
زمانی ۱9 هزار و ۲۱۷ مورد پذیرش مشکوک به کرونا 
در بیمارســتان های استان انجام شــده که از این تعداد 
هفت هزار و 9۶۵ مرد منجر به بســتری مبتلایان شده 

است.وی در مورد کمبود دارویی برای درمان کرونا نیز 
گفت: هرچند کمبودهایی را در زمان پیک بســتری ها 
در استان البته نه در بیمارستانها بلکه در مورد بیماران 
سرپایی داشــتیم ولی خوشبختانه با پیگیری مسئولان 
استان و دانشــگاه علوم پزشکی و عنایت وزیر محترم 
بهداشت، این مشکل نیز برطرف شد.سخنگوی دانشگاه 
علوم پزشــکی یزد، وارد کردن واکسن و عرضه آن در 
بازار سیاه کشور را تنها شایعه عده ای سودجو خواند و 
گفت: در صورت ورود به موقع واکسن از سوی دولت، 
در خصوص توزیع تابع تدابیر و سیاست های کشوری 

هستیم.
   دکتــر ســلمانی در پایان با ابراز نگرانی شــدید از 
تجمعات و دورهمی های خانوادگی شــب یلدا، تاکید 
کــرد: امیدواریــم کاهش محدودیت هــا باعث تصور 
نادرســت عادی شدن اوضاع از ســوی مردم نشود و 
مجدداً شــاهد تلفات بالای ناشی از بیماری در استان 

و کشور نباشیم.

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی یزد خبر داد 

ابتلای 2۶ هزار یزدی به کرونا 

رئیس   // ها  استان  توکلی سرویس  آرزو 
اقتصادی مجلس شــورای  کمیســیون 
وارد تدوین  آینده  اسلامی گفت: ســال 
قانون برنامه هفتم توســعه می شویم و 
مباحث  از  یکی  عنــوان  به  بیمه  صنعت 
اکنون  اقتصاد کشــور مدنظر ماست که 
گزارشات رســیده، عملکرد  براســاس 
صنعت بیمه در برنامه ششم توسعه راضی 
کننده و قانع کننده نیست و باید صنعت 
و  بدهد  انجام  تــری  ویژه  اقدامات  بیمه 
مســئولان و متولیان و عوامل پیرامونی 

باید به این حوزه کمک کنند. 
  دکتر"محمدرضــا پورابراهیمی" در نشســت 
با مدیــران صنعت بیمه اســتان کرمان اظهار 
کرد: هر کشــوری که می خواهد روند رسیدن 
 به شاخص های توســعه را دنبال کند، یکی از 
 مقوله های مهم و اساسی ضریب نفوذ بیمه در حوزه 
فعالیت های اقتصادی است که هر چه افزایش 
یابد فعالیت هــای اقتصادی افزایش می یابد و 
حائز اهمیت است زیرســاخت های افزایش 
ضریــب نقوذ بیمــه را فراهم و مشــکلات و 
موانــع را رفع و مســیر را همــوار کنیم.وی 
افزود: بخشی از مشــکلات به بستر قوانین و 
مقررات برمــی گردد؛ باید قوانینی مصوب کرد 

که رافع مشــکلات و امیدبخش به مشــارکت 
 مردم در صنعت باشــد که مــی تواند به عنوان 
ریل گذاری در اقتصاد کشور عمل کند.نماینده 
مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی 
 با تاکیــد بر اینکه یکــی از موضوعات حوزه 
قانون گذاری این است زیرساخت اصلی بیمه 
را به روزرسانی، مشکلات و ایرادات را رفع و 
با نگاه کارشناسی و تخصصی متولیان صنعت 
کار را دنبال کنیم اظهار کرد: در حوزه اجرا نیز 
نیازمند بازنگری و تحول هستیم و بعضا شاهد 
عدم اجرای دقیق قوانیــن و مقررات در اجرا 
هستیم.وی اظهار کرد: در بحث تعهدات پرداخت 
نسبت به بیمه شخص ثالث هیچ گزارش نظارتی 
درباره آثار و پیامدهای بیمه شــخص ثالث در 
کاهش میزان خســارت ها نداریم که یکی از 
اشــکالات حوزه اجراست و عملکرد دقیقی از 
محاسبه کمی میزان کاهش خسارت در دست 
نیست.پورابراهیمی در ادامه تصریح کرد: سال 
 آینــده وارد تدوین قانون برنامه هفتم توســعه 
می شویم و صنعت بیمه به عنوان یکی از مباحث 
اقتصاد کشور مدنظر ماست که اکنون براساس 
گزارشات رسیده، عملکرد صنعت بیمه در برنامه 
ششم توسعه راضی کننده و قانع کننده نیست و 
باید صنعت بیمه اقدامات ویژه تری انجام بدهد 

و مسئولان و متولیان و عوامل پیرامونی باید به 
این حوزه کمک کنند.رییس کمیسیون اقتصادی 
مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه برنامه 
هفتم توســعه از ابتدای ســال آینده در دستور 
 کار مجلس قرار مــی گیرد و یکی از محورها 
برنامه های پیشــنهادی فعــالان صنعت بیمه 
و کارهای کارشناســی اســتان هاست افزود: 
از هفتــه آینده وارد بررســی لایحه دولت در 
 زمینه اصلاح بندهایــی از قانون بیمه اجباری 
می شویم که فرصت خوبی برای ارائه پیشنهادات 
و نظرات کارشناســی است.پورابراهیمی گفت: 
اصلاح قانون مالیات بــر ارزش افزوده نهایی 
شــد و هفته قبل در صحن علنی به اتمام رسید 
و ایرادات شــورای نگهبان رفع شد و اکنون در 
شورای نگهبان اســت و اگر شورا با رفع ایراد 
تائید نهایی را انجام بدهد طی چند هفته آینده 
شاهد ابلاغ قانون جدید مالیات بر ارزش افزوده 
خواهیم بود که در آن بخشی از بار ارزش افزوده 
در حوزه خدمات بیمه برطرف خواهد شد. وی 

با اشاره به عدد پرداخت خسارت بیمه به اتباع 
بیگانه تصریح کرد: درخصوص اتباع خارجی 
باید حتما تصمیم گیری کنیم که وضعیت کنونی 
به صلاح کشور نیست و داریم از حق مردم برای 
میهمانی که به صورت غیرمجاز آمده اســتفاده 
می کنیم که در بحث شرعی نیز باید دقت کنیم 
 و در ایــن زمینه بازنگری شــود زیرا اتباع در 
 حــوزه های مختلــف خدمات مــی گیرند و 
هزینه های زیادی تحمیل مــی کنند. نماینده 
مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی 
در ادامــه گفت: از ۴۳ حادثه و بلای طبیعی در 
دنیا بیــش از ۳۰ مورد در ایران رخ می دهد و 
ایران کشوری حادثه خیز است و باید تصمیمات 
دقیق، منطقی و کارشناسی درباره بیمه بگیریم.
وی افزود: قریب به ۱۵ سال پیشنویس لایحه 
بیمه حوادث در دولت پیگیری می شد و سال 
9۰ در قالب لایحه دولت به مجلس آمد و کار 
کارشناسی کردیم؛ با این رویکرد که بخشی از 
منابع دولتی و بخشــی سرانه حق بیمه مالکان 

مسکونی کشور تامین شــود و اختلاف نظری 
بین دولت، مجلس و شــورای نگهبان بود و به 
جایی رســیدیم دولت اعلام کرد امکان تامین 
منابع مالی ســهم خود را ندارد و عملا لایحه 
اســترداد شــود و این همه زحمت بی نتیجه 
ماند.پورابراهیمی با اشــاره به اینکه با رئیس 
بیمه مرکزی جلسه گذاشتیم که بخشی از سهم 
خانوارها و بخشی منابع بیمه تامین شود، افزود: 
نظر شــورای نگهبان را در این زمینه گرفتیم و 
آخرین اصلاحیه به این رســید خانواده هایی 
که به هیچ عنــوان امکان پرداخت ندارند، مبلغ 
ناچیزی روی قبوض بــرق بیاید و این قانون 
یک هفتــه قبل تائید و رییس مجلس به دولت 
ابلاغ کرد و دولت در شش ماه آینده باید آیین 
نامــه اجرایی مربوط به اجــرای صندوق بیمه 
حوادث همگانی را در کشــور عملیاتی کند که 
می توانیم یکی از اتفاقات مثبت در سال جاری 
برای صنعت بیمه به حساب بیاوریم و در اینجا 
بیمه پایه مد نظر است.رییس کمیسیون اقتصادی 

مجلس شورای اسلامی در ادامه با اشاره به لزوم 
فرهنگســازی در حوزه بیمه عنوان کرد: همه 
باید کمک کنیم فرهنگسازی اتفاق بیفتد. بیمه 
 یک کسب و کار اســت و فقط خدمات حوزه 
بیمه ای نمی دهد و مهم ترین مولفه این است که 
 مهم ترین رکن در اقتصاد دنیاست و بزرگترین 
شرکت ها و بالاترین ارزش بازارهای سرمایه 
در دنیا متعلق به صنعت بیمه است.وی با اشاره 
به اینکه هر شرکتی که در استان سرمایه گذاری 
 انجام بدهد، ما پیگیر حق آن از پرتفوی صنعت 
 بیمه اســتان هســتیم، افزود: تشکیل مجموعه 
سرمایه گذاری برای تامین قطعات و کالاهای 
مورد نیاز شرکت های بزرگ معدنی در استان 
کرمان را دنبال می کنیــم که به زودی اجرایی 
می شود و کرمان شاهد آغاز تحولات اقتصادی 
جدید خواهد بود.پورابراهیمی با اشاره به اینکه 
عملکرد ســرمایه گذاری شرکت های بیمه ای 
 در ســال های اخیر وضعیت مطلوبی را نشان 
نمی دهد که مربوط به عملیات درونی است، بیان 
کرد: از پوشش بیمه در استان کرمان که نسبت 
به متوســط کشور پایین تر است گلایه داریم و 
 باید برای این حوزه کار شــود و انتظار داریم
 سال آینده ضریب نفوذ بیمه در استان افزایش 

یابد.

در بارندگی اخیر انجام شد؛
افزایش ۴۴۰ میلیون مترمکعبی ذخایر سدهای خوزستان

ممنوعیت تردد خودروهای 
پلاک غیر بومی در کرمان 

حسن سیلاوی ســرویس استان ها //مدیر برنامه ریزی مخازن سدها و رودخانه های سازمان آب 
و برق خوزستان گفت: در بارش های هفته های اخیر، حدود ۴۴۰ میلیون مترمکعب آب به ذخایر 

سدهای خوزستان افزوده شده است. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ علی شــریفی با اشــاره به بارندگی های اخیر در خوزستان، اظهار کرد: در 
بارش های هفته های اخیر، حدود ۴۴۰ میلیون مترمکعب آب به ذخایر ســدهای خوزستان افزوده شده 
است. با توجه به حجم بارندگی هایی که تاکنون شاهد بوده ایم، آورد آب در سدهای خوزستان حدود ۱۰ 
درصد در مقایســه با سال گذشته افزایش داشته است.وی افزود: در حال حاضر حجم مفید ذخایر آب 
در سدهای خوزستان حدود ۴ میلیارد مترمکعب است که در مقایسه با سال گذشته حدود ۲۰۰ میلیون 
مترمکعب افزایش داشته است.شریفی عنوان کرد: از ابتدای سال آبی )اول مهرماه( تاکنون مجموعا حدود 
۲ میلیارد و ۶۷ میلون مترمکعب آب وارد مخازن ســدهای استان خوزستان شده است و این وضعیت 
در مقایسه با آمار بلند مدت نشان دهنده وضعیت آبی نرمال خوزستان است. در حال حاضر حجم خالی 
سدهای اســتان نیز حدود 9.۳ میلیارد مترمکعب است که برای مدیریت و کنترل سیلاب های احتمالی، 

حجم مناسبی است.

حسن ســیلاوی سرویس اســتان ها //
بر  خوزســتان  دادگســتری  رئیس کل 
برای حل  دادگســتری  پیگیری مستمر 
معضل فاضلاب و آبگرفتگی معابر در اهواز 
تاکید کرد  استان  و دیگر شهرستان های 
و گفت: اگر قصوری در این قضیه صورت 
گرفته باشــد حتما با مسببین، برخورد 

قاطعی خواهد شد. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ حجت الاسلام و 

المسلمین صادق مرادی در بازدید از مناطق 
آبگرفته اهواز، بر پیگیری مستمر و با جدیت 
دســتگاه قضایی اســتان برای حل معضل 
فاضلاب و آبگرفتگی در خوزستان تاکید و 
اظهار کرد: متاسفانه در چند سال اخیر مشکل 
فاضلاب و آبگرفتگــی معابر و خیابان های 
اهواز و دیگر شهرســتان های اســتان بعد از 
بارندگــی به یک معضل بــزرگ برای مردم 
تبدیل شــده که دســتگاه قضایی خوزستان 

مستمر و با جدیت پیگیر حل این معضل است 
و اگر قصــوری در این قضیه صورت گرفته 
باشد حتما با مسببین، برخورد قاطعی خواهد 

شد.
  وی افــزود: در حال حاضر دغدغه مهم ما 
کمک به تخلیه آب ها از ســطح منازل مردم، 
خیابان ها و معابر اســت و همه دستگاه های 
 متولــی موظــف هســتند در ایــن زمینه 
به کمک رسانی مردم ســرعت دهند و حتما 

 باید برای حــل این معضل چاره اندیشــی 
کنند.

  مرادی از امدادرســانی جهادگران به مردم 
در این مــدت تقدیر و اظهار کرد: آبگرفتگی 
اخیــر معابر و خیابان هــا در برخی از نقاط 
اهواز و دیگر شهرستان های استان، مردم را با 
مشکلات فراوانی روبه رو کرده است که با این 
حال گروه های جهادی و بســیجی شبانه روز 
در حال فعالیت هستند تا باری از دوش مردم 
مناطق آبگرفته برداشته و مشکلات را برای 
آن ها کمتر کنند و دســتگاه قضایی استان از 
ابتدای کمک رســانی در کنار این گروه های 
جهادی است و جا دارد از خدمات و زحمات 

آنان تقدیر و تشکر کرد.

حسن سیلاوی سرویس اســتان ها //مدیرکل نوسازی، 
توســعه و تجهیز مدارس خوزستان گفت: تفاهمنامه سه 
جانبه ساخت ۲۰ مدرســه با هدف حذف مدارس سنگی 
 در مناطق محروم و روستایی خوزســتان بین این اداره 
کل ، آموزش و پرورش و بسیج سازندگی خوزستان منعقد 

شد. 
   علی قربانی در حاشــیه آیین انعقاد این تفاهمنامه در جمع 

خبرنگاران بیان کرد: این تفاهمنامه در راستای حذف مدارس 
سنگی در قالب ساخت ۴۰ کلاس درس با اعتباری بالغ بر ۷۰ 
میلیارد ریال به امضا رسید.وی گفت: حذف مدارس سنگی در 
خوزستان در سال 99 از اولویت های کاری این اداره کل است 
که با همکاری بخش خصوصی و شــرکت ها تا سه سال آینده 

مدارس سنگی در خوزستان برچیده خواهند شد.
  قربانی ادامه داد:در زلزله پارسال در مسجد سلیمان که تعداد 

زیادی از مدارس این شهرستان دچار آسیب و تخریب شد این 
اداره کل با مشارکت بسیج سازندگی خوزستان ۴۰ مدرسه را 
مقاوم سازی کرد و مهر امســال در اختیار آموزش و پرورش 

قرار گرفت.
  وی گفت:رئیس ســازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس 
کشــور ، اردیبهشــت امسال تفاهمنامه ســاخت ۴۰۰ پروژه 
آموزشی و پرورشی و تعمیر و بازسازی سه هزار مدرسه را با 
همکاری معاونت پرورشی وزارت آموزش و پرورش و سازمان 

بسیج سازندگی منعقد کرد.
  در خوزستان یکهزار و ۳۰۰ مدرسه سنگی وجود دارد که در 
شورای آموزش و پرورش خوزستان مصوب شده در مدت سه 

سال مدارس سنگی حذف شوند.

آرزو توکلی سرویس استان ها // رئیس 
پلیس راهنمایی و رانندگی استان کرمان 
گفت: به منظور پیشــگیری از شــیوع 
ویروس کرونا تردد خودروها با پلاک غیر 
بومی در شهر کرمان تا اطلاع بعدی ممنوع 

است. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ سرهنگ "یوسف 
نجفی" در جمع خبرنگاران با اشاره به اینکه 
در راستای مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا و 
به منظور پیشگیری از انتشار ویروس کرونا 
تردد خودروها با پلاک غیر بومی در شــهر 
کرمان ممنوع اســت افزود: منظور از پلاک 
غیر بومی پلاک دیگر استان ها و حتی پلاک 
شهرستان های تابعه اســتان کرمان است و 
پلیس رانندگان متخلف را ۵۰۰ هزار تومان 
جریمه می کند.این مقام انتظامی بیان کرد: این 
طرح شامل وسایل نقلیه عمومی مسافربری 
 و حمــل بار نمی شــود و ایــن خودروها 
می توانند تردد کنند . رئیس پلیس راهنمایی 
و رانندگی اســتان کرمان با اشاره به اینکه 
اجرای اینگونه طرح ها به منظور پیشگیری 
از شیوع بیماری کرونا است و پلیس مصوبات 
ســتاد ملی مقابله باکرونا را اجرایی می کند 

گفت: تــردد خودروها با پــلاک های غیر 
بومی، در صورتی که مشــخص شود مالک 
ســاکن کرمان است و یا در این شهر اشتغال 
دارد بلامانع است و جریمه نخواهند شد.وی 
همچنین درباره فعالیت مراکز تعویض پلاک 
نیز گفت: از شــنبه ۱۵ آذرماه تمامی مراکز 
شــماره گذاری و تعویض پلاک در شــهر 
کرمان و تمامی شهرهای با وضعیت نارنجی 
و زرد استان، آماده ارائه خدمات به شهروندان 
عزیز هستند.نجفی افزود: اگر اعتبار وکالت 
نامه های اشــخاصی که از تاریخ اول آذرماه 
سال جاری تا روز بازگشایی مراکز تعویض 
پلاک منقضی شــده باشد، به مدت روزهای 
تعطیل ،مطابق مصوبات ســتاد ملی مقابله با 
کرونا دارای اعتبار خواهد بود.رییس پلیس 
راهنمایــی و رانندگی فرماندهــی انتظامی 
اســتان کرمان با اشــاره به اینکه ساعت کار 
 مراکز تعویض پلاک با یک ســاعت افزایش 
نوبت دهی؛ عملًا از ســاعت ۷ صبح تا ۱۵ 
عصر خواهد بود خاطر نشــان کــرد: ارائه 
خدمات مراکز تعویض پلاک صرفاً بصورت 
 ۱۲۰ RahvaR اینترنتی و با مراجعه به سایت

امکان پذیر خواهد بود.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس عنوان کرد 

لزوم اصلاح بندهایی از قانون بیمه اجباری

شماره کارت بنام مهدیه ولی عصر)عج( شهرستان میناب

رئیس کل دادگستری خوزستان :

با مسببین آبگرفتگی خوزستان برخورد قاطع می شود

در راستای حذف مدارس سنگی صورت گرفت

انعقاد تفاهمنامه سه جانبه برای ساخت 20 مدرسه در خوزستان

حسن سیلاوی سرویس اســتان ها // معاون 
بهداشت دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور 
اهواز از آغاز انجام تست با کیت های تشخیص 

فوری کرونا در استان خبر داد. 
 دکتر سیدمحمد علوی اظهار کرد: نخستین محموله 
کیت های تست سریع کرونا با ۱۰ هزار عدد کیت 
وارد خوزستان شده و اســتفاده از این کیت های 
تشخیص فوری در شهرهای تابعه دانشگاه علوم 

پزشــکی جندی شــاپور اهواز آغاز شده است.
وی با بیان اینکه این تســت ها برای ردیابی موارد 
تماس اســتفاده می شــوند، افزود: این کیت ها در 
شهرستان های دانشگاه علوم پزشکی اهواز توزیع 
شده است.معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی 
جندی شــاپور اهواز گفت: کیت های تست سریع 
کرونا صرفا در مراکز بهداشت استفاده خواهند شد 

نه در بیمارستان ها و بخش خصوصی.

معاون علوم پزشکی اهواز خبر داد
آغاز انجام تست با کیت های تشخیص فوری کرونا در خوزستان
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اقتصادی

خبری

 سیمان به خاطر سیستم معیوب توزیع گران شد 
 ســرویس اقتصادی // عضو هیات مدیره تولید کنندگان سیمان 
گفت: افزایش دو یا چند برابری قیمت سیمان در بازار نشات گرفته 
از شبکه معیوب توزیع است.  سید عباس حسینی عضو هیات مدیره 
تولید کنندگان سیمان ظرفیت تولید اسمی سیمان کشور را ۸۸ میلیون 
تن عنوان کرد و گفت در ســال جاری ۶۱ میلیون تن سیمان تولید 
شده است که ازاین میزان ۵۰ میلیون تن مصرف داخلی این محصول 
در ســال است.مدیرعامل کارخانه سیمان تهران با اشاره به بالارفتن 
هزینه های تولید در چند مــاه اخیر گفت مواد اولیه .هزینه حمل و 
نقل با رشــد ۵۰ درصدی . افزایش ۳ برابری قطعات یدکی سه برابر 
شدن قیمت پاکت خالی سیمان و همچنین حقوق و دستمزد کارکنان 
فروش سیمان با قیمت های کنونی برای تولید کنندگان جذابیت ندارد.
حســینی ادامه داد افزایش دو یا چند برابری قیمت سیمان در بازار 
نشــات گرفته از شبکه معیوب توزیع است که باب دلالی را به روی 
ســود جویان باز کرده است و یکی از راه های موثر در کنترل بازار 
عرضه ســیمان در بورس است و با حذف واسطه ها سیمان با قیمت 
معقول به دســت مصرف کننده می رســد.وی افزود در حال حاضر 
کارخانه های موجود کشور دوران بازگشت سرمایه خط های تولید 
را گذرانده اند و رو به فرسودگی می روند و اگر توجهی به این صنعت 
نشود در آینده با مشــکل تولید سیمان برمی خوریم.حسینی گفت: 
امروزه برای راه اندازی یک خط یک میلیون تنی ســیمان نیاز به ۳ 
هزار میلیارد تومان اعتبار اســت و هم اکنون با وجود ظرفیت های 
خالی و تعطیل شده کارخانه های سیمان سالیانه از تولید ۱۶ میلیون 
تن سیمان که میتوانند فرصتی برای صادرات باشد عقب هستیم و با 
رونق صادرات میتوانیم  سه برابر نرخ داخلی برای کشور درآمدزایی 
داشته باشــیم.این عضو هیات مدیر تولید کننده سیمان ادامه داد: دو 
کار بزرگ در صنعت سیمان بلاخص در شرکت سیمان تهران انجام 
شده که یکی بازگشت خط خاموش یک میلیون تنی به چرخه تولیده 
سیمان بوده و دیگری تبدیل الکتروفیلتر کاهش آلایندگی ها به بک 
هوس یعنی بازگشت غبار حاصل از آسیاب کلینکر به مخازن ذخیره 
بوده که باعث شده خط های تولید با آلایندگی کمتر از یک پنجم حد 
استاندارد محیط زیستس فعال باشند.مدیر عامل شرکت سیمان تهران 
با اشــاره به تولید ۴ میلیون تنی این کارخانه در سال گفت: کارخانه 
سیمان تهران ۵۰ درصد نیاز سیمان پایتخت را بر عهده دارد و برنامه 
مهمی که در این شــرکت دنبال می شود عرضه مستقیم این محصول 
به مصرف کننده و حذف واســطه ها برای مقابله با بازار سیاه سیمان 
ســیاه است.حسینی در پایان گفت: اگر با نظام فعلی توزیع کار کنیم 
نمی توانیم انتظار داشته باشیم قیمت سیمان کاهش پیدا کند بنابراین 
با نظامات جدید و حذف واســطه ها میتوان به این صنعت و مصرف 

کنندگان واقعی کمک کرد

پرداخت 320هزار فقره تسهیلات ازدواج
 از سوی بانک مهر ایران 

  ســرویس اقتصــادی// پرداخــت ۳۲۰هزار فقره تســهیلات 
قرض الحسنه ازدواج، یکی از اقدامات بانک مهر ایران برای تسهیل 
این ســنت نبوی اســت. به گزارش خبرنگار دریا، ازدواج یکی از 
ســنت های نیکویی است که در دین مبین اســلام نیز به آن توصیه 
شــده و بنا بر حدیث نبوی هر که ازدواج کند، نیمی از دینش تکمیل 
می شــود.این در حالی است که شرایط دشوار اقتصادی در سال های 
اخیر و نرخ تورم بالا باعث شــده برای بســیاری از جوانان مقدور 
نباشــد که نسبت به انجام این امر مبارک اقدام کنند. هزینه برگزاری 
مراسم، تأمین مسکن، تهیه لوازم خانگی و... برخی از مواردی است 
که قیمت همه آن ها در ســال های اخیر با افزایش های قابل توجهی 
روبرو بوده است. این مســئله باعث شده برخی از جوانان هر چند 
تمایل به ازدواج دارند، امــا از آنجایی که امکان پرداخت این قبیل 
هزینه ها را ندارند، نتوانند ازدواج کنند و حتی نسبت به آن تا حدی 
هراس داشته باشند. هراسی که بیش از هر چه، ریشه اقتصادی دارد.
یکی از مواردی که برای تســهیل ازدواج جوانان در نظر گرفته شده، 
وام های قرض الحسنه ازدواج است. ممکن است این وام ها نتوانند تمام 
هزینه های مورد نیاز برای یک ازدواج را پوشش دهند، اما از آنجایی 
که در سال های گذشــته با افزایش مبلغ روبرو بوده و تا حدی نرخ 
تورم را پوشــش داده اند، قطعاً برای جوانانی که قصد ازدواج دارند، 
کمک هزینه مناســبی محسوب می شوند.تســهیلات ازدواج یکی از 
شناخته شده ترین نوع تسهیلات قرض الحسنه است که در سطح شبکه 
بانکی کشور پرداخته می شــود. دربرگیری و اهمیت این تسهیلات 
باعث شده برخی از مردم به اشتباه تسهیلات قرض الحسنه را صرفاً 
مترادف با این تســهیلات در نظر گیرند.کارنامه درخشان بانک مهر 
ایران در پرداخت تسهیلات ازدواج بانک مهر ایران به عنوان نخستین 
و بزرگترین بانک قرض الحسنه کشور که تمام طرح های اعتباری آن 
بر مبنای عقد قرض الحســنه است؛ هر چند فراتر از یک طرح عمل 
می کند و در حال حاضر با ۱۰ میلیون مشــتری، بیش از ۸ میلیون 
فقره تســهیلات پرداخت کرده اســت، اما به طور مشخص در حوزه 
تســهیلات ازدواج نیز عملکرد چشمگیری داشته و سعی کرده تا با 
پرداخت گسترده تسهیلات قرض الحسنه ازدواج، به سهم خود زمینه 
را برای ازدواج جوانان فراهم کند.بانک مهر ایران تنها در سال جاری 
نزدیک به ۱۴هزار و ۵۰۰ فقره تســهیلات ازدواج به ارزش ۷۵۰۰ 
میلیارد ریال پرداخت کرده اســت. این بانک در مجموع ۳۲۰هزار 
فقره تسهیلات به ارزش تقریبی ۲۸هزار میلیارد ریال پرداخت کرده 
اســت. گفتنی اســت بانک مهر ایران همواره پیشگام اجرایی کردن 
افزایش مبلغ تسهیلات قرض الحسنه ازدواج بوده و در سال هایی که 
این افزایش مبلغ تصویب شده، پیش از سایر بانک ها نسبت به اعمال 
آن اقدام کرده است.طرح ویژه بانک مهر ایران برای تسهیل ازدواج 
جوانــان البته بانک مهر ایران تنها به پرداخت تســهیلات متعارف 
ازدواج بســنده نکرده و در این زمینه »طرح پیوند مهر ایران« را نیز 
اجرا می کند و در چارچوب ان به مشــتریان تسهیلاتی را پرداخت 
می کنــد که می توانند در عین دریافت وام ازدواج، از این طرح ویژه 
نیز بهره مند شــوند.جامعه هدف طرح یکم پیوند مهر ایران افرادی 
هستند که در سن ازدواج بوده و یا قصد ازدواج در آینده ای نزدیک 
دارند. در این طرح افراد می توانند با افتتاح حســاب قرض الحسنه 
ویژه پس انداز طرح یکم پیوند مهر ایران، از تسهیلات قرض الحسنه 
کمک هزینه ازدواج این بانک تا سقف ۴۰۰ میلیون ریال با کارمزد 
۴ درصد برخوردار شوند. البته نخستین موعد برای بهره مندی از این 
تسهیلات کسب حداقل یک سال میانگین است.افزون بر این افرادی 
که هم اکنون در ســن ازدواج نبوده یــا والدینی که قصد تأمین آتی 
مایحتاج ضروری ازدواج فرزندانشــان در آینده را دارند، می توانند 
در چارچوب طرح دوم پیوند مهر ایران تســهیلات دریافت کنند. 
در این طرح افراد می توانند با افتتاح حســاب قرض الحســنه ویژه 
پس انداز طرح دوم پیوند مهر ایران، از تسهیلات قرض الحسنه کمک 
هزینه ازدواج این بانک تا سقف جمعی ۸۰۰ میلیون ریال با کارمزد 
۴ درصد برخوردار گردند. گفتنی است اولین موعد برای بهره مندی 
از این تســهیلات کسب حداقل ۵ ســال میانگین است.بانک مهر 
ایران امیدوار اســت با مجموعه این اقدامات توانسته باشد گام های 
مؤثری برای تسهیل ازدواج جوانان ایرانی برداشته باشد و بخشی از 
دغدغه های ایشــان و خانواده هایشان را در حوزه هزینه های مورد 
نیاز بــرای ازدواج مرتفع کند. امید که در آینده نزدیک هیچ زوجی 
نگران هزینه های ازدواج خود نباشند و بتوانند با خاطری آسوده و 

بدون دغدغه مالی تشکیل خانواده دهند.

سرویس اقتصادی // دبیر خانه کشاورز هرمزگان گفت: 
اکنون با توسعه کشت گلخانه ای در سراسر کشور، حتی 
در اســتان های سردسیر کشور هم بادمجان و فلفل و ... 
در فصول زمستان کشت می شود و این ضربه بزرگی به 
کشت خارج از فصل هرمزگان وارد کرده است و وزارت 
جهاد کشاورزی می بایست در این زمینه تدابیر کنترلی 

داشته باشد. 
 بــه گزارش خبرگزاری فــارس از بندرعباس، طی روزهای 

اخیر در چندین نوبت تصاویری از مناطق مختلف هرمزگان در 
ســایت ها و فضای مجازی به نمایش درآمد که نشان می دهد 
کشاورزان، بادمجان تولیدی شان را به دلیل نبود مشتری به دور 
می ریزند و در برخی فیلم ها نیز این محصول، خوراک شترها و 
دیگر دام ها شــده بود.خبرنگار فارس در بررسی چرایی بروز 
این موضوع پس از آنکه تعاون روستایی اعلام کرد که بادمجان 
تولیدی کشــاورزان هرمزگانی را با قیمت ۵۰۰ تا ۸۰۰ تومان 
خریداری می کند )اینجا(، با هدف بررسی دقیق تر علل و عوامل 
این اتفاق با یکی از چهره های مطرح کشاورزی و صاحب نظر 
در این زمینه به گفت وگو پرداخت.ابوطالب جوادی دبیر خانه 
کشــاورز هرمزگان در خصوص پیگیری ها در مورد دلایل بر 
زمین ماندن بادمجان تولیدی کشاورزان جنوب کشور، اظهار 
کرد: اولین مشکل در این زمینه به بی توجهی جهاد کشاورزی و 
تعاون روستایی باز می گردد به طوری که باید الگوهای کشت 

به درستی طراحی و عملیاتی شود تا مازاد نیاز کشور محصولی 
کشت نشود که کشاورز مجبور باشد آن محصول را بدلیل نبود 

مشتری به دور بریزد.
 وی با بیان این که تعاون روستایی هرمزگان باید پیش از رسیدن 
به فصل برداشت هر محصول، برنامه ریزی دقیقی در زمینه خرید 
توافقی و تضمینی محصولات کشاورزی داشته باشد و از طریق 
دامنه وسیعی از ارتباطاتی که با تعاونی های روستایی سراسر 
کشور دارد، نسبت به عرضه این محصولات در دیگر استان ها 
اقدام کند تا بادمجان تولیدی کشــاورز هرمزگان که برای هر 
کیلوی آن بیش از ۱۵۰۰ تومان هزینه کرده اســت، به قیمت 
۳۰۰ تومان و ۵۰۰ تومان توسط دلالان تاراج نشود.دبیر خانه 
کشاورز هرمزگان میزان تولید محصول بادمجان در هرمزگان را 
سالانه ۵۰۰ هزار تن عنوان کرد و بیان داشت: اکنون با توسعه 
کشت گلخانه ای در سراسر کشور، حتی در استان های سردسیر 

کشور هم بادمجان و فلفل و ... در فصول زمستان کشت می شود 
و این ضربه بزرگی به کشت خارج از فصل هرمزگان وارد کرده 
است و وزارت جهاد کشاورزی می بایست در این زمینه تدابیر 
کنترلی داشته باشد.جوادی همچنین خاطرنشان کرد: میزان تولید 
محصول نیز در هر هکتار به میزان قابل توجهی افزایش یافته 
که ناشــی از استفاده از کود شیمیایی و آبیاری قطره ای است و 
لذا باید کشاورزان پیش از کشت، متناسب با بازار و میزان نیاز 
بازار نسبت به کشت اقدام کنند تا محصول تولیدی شان زمین 
نماند.وی ادامه داد: وزارت جهاد کشــاورزی می بایست ضمن 
دریافت نظرات بخش هــای صنفی، تصمیمات خود در زمینه 
کشاورزی در کشور را تخصصی تر کند به نحوی که در هر منطقه 
از کشور، تولید انبوه بر مزیت آن استان قرار گیرد و در استانی 
که مزیت کشت برنج دارد، سایر محصولات کشت نشود. این 
همان الگویی اســت که ما در سفر به هند نمونه آن را مشاهده 

کردیم که بیش از ۲۵۰ کیلومتر از یک مسیر میان دو استان هند، 
فقط به کشت برنج اختصاص یافته بود و کشاورزان آن منطقه 
صرفا کشت برنج انجام داده بودند.دبیر خانه کشاورز هرمزگان 
تأکید کرد: جهاد کشاورزی باید میزان نیاز و میزان تولید یک 
محصول را در کشور رصد دقیق کند و اگر شاهد تولید محصولی 
مازاد است با مشاوره درست به کشاورزان، زمینه کشت محصول 
دیگری را فراهم کند نه این که کشاورز به حال خود رها شود 
که سم کیلوی ۲۵۰ هزار تومان و کود شیمیایی کیسه ای ۵۰۰ 
هزار تومان را به محصول بدهد و بعد از آن محصول را به دور 
بریزد.جوادی از افزایش بی ســابقه قیمت کود و سم انتقاد کرد 
و بیان داشــت: قیمت سم چند ده برابر و قیمت کود شیمیایی 
نیز از کیســه ای ۵۰ هزار تومان به کیسه ای ۵۰۰ تا ۶۰۰ هزار 
تومان رسیده است و این قبیل افزایش قیمت های بی سابقه، کمر 

کشاورزی هرمزگان را شکسته است.

  دبیر خانه کشاورز هرمزگان عنوان کرد
توسعه کشت گلخانه ای در کشورمشکل بادمجان های برزمین مانده هرمزگان

سرویس اقتصادی // دبیر انجمن 
موبایل، تبلت و لــوازم جانبی با 
بیان اینکه نرخ های محاسبه قیمت 
تمام شده برای موبایل بسیار متغیر 
اســت، عنوان کرد که با اجرایی 
شدن طرح افق که قیمت کالا از 
فروشنده تا خریدار در سامانه ثبت 
بازار موبایل  می شود، می توان در 

شفافیت ایجاد کرد. 
امیر اسحاقی با بیان اینکه در هفته های 
گذشته تخصیص ارز مناسبی از سوی 
بانک مرکزی به شــرکت ها داده شده،  
گفت: البته هنوز بسیاری از شرکت ها 
تخصیص نگرفتند اما طبق آمار، همین 
میزان تخصیص عــدد قابل توجهی 
اســت و پیش بینی می کنیم در فرآیند 
واردات افزایش  عرضه را در هفته های 
آینده خواهیم داشــت و اگــر بازار 
فروشگاه های کشور باز شود و وضعیت 

به حالت عادی برگردد، احتمالا از نظر 
عرضه و تقاضا شاهد وضعیت بهتری 
خواهیم بود و هرچه کالای بیشتری 
توزیع شود، قیمت در بازار متعادل تر 
خواهد بود و مردم هم بیشتر بهره مند 
می شوند.وی با تاکید بر لزوم ساماندهی 
بازار موبایل بیــان کرد: منطقی ترین 
روش که هنوز از سوی وزارت صمت 
اجرایی نشده این است که شرکت های 
واردکننــده هنــگام واردات،  موظف 
شوند بر اساس دستورالعمل و ضوابط 
قیمت گذاری کالاهای وارداتی سازمان 
حمایت، قیمت  کالا را در سامانه ۱۲۴ 
ثبت کنند که مردم هنگام خرید بتوانند 
قیمت مصرف کننده نهایــی را که در 
ســامانه درج شده، استعلام کنند.دبیر 
انجمن موبایــل، تبلت و لوازم جانبی 
ادامه داد: ما پیشنهاد کردیم قیمتی که 
بازرگانان در این سامانه ثبت می کنند، 

برای مردم قابلیت اســتعلام پیامکی 
داشته باشد و بتوانند IMEI را به یک 
سرشماره پیامک کرده و همانطور که از 
اصالت گارانتی و نام شرکت واردکننده و 
گارانتی کننده مطلع می شوند، از حداکثر 
قیمت مصرف کننده هم آگاه شــوند. 
زیرســاخت این موضوع هم وجود 
دارد اما تا کنون از سوی وزارت صمت 
اجرایی نشــده است.اسحاقی با اشاره 
به نقش طرح افق در شفافیت فروش 
کالا توضیح داد: از آنجایی که قیمت 
خرید کالا توســط شرکت ها و قیمت 
خریــد ارز و زمان حمل و هزینه های 
جانبی برای شرکت ها متفاوت است، 
نرخ های محاســبه قیمت تمام شــده 
برای موبایل هم بســیار متغیر است. 
تنها مسیری که می تواند شفافیت ایجاد 
کرد، فعال ســازی طرح افق است که 
مطالبه ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و 

ارز و ســامانه همتا بوده است. سامانه 
نظارت بر شبکه فروش از واردکننده 
شروع می شود و تا مصرف کننده، هر 
شخصی در زنجیره فروش کالا را در 
برمی گیرد. در این سامانه، قیمت کالا از 
فروشنده تا خریدار ثبت می شود و این 
فرآیند می تواند در بازار موبایل شفافیت 
ایجاد کند.وی با اشاره به راهکارهای 
افزایش قدرت خرید مردم اظهار کرد: 
پیشنهاد ما این بوده که تخصیص ارز 
مخصوصا برای کالاهایی که سهم عمده 
9۰ درصد متقاضی را در بازار دارد، در 
اولویــت ویژه قرار گیرد و دائما به این 
کالا تخصیص ارز بدهند. اگر هزینه ها به 
نظر بالا می رسد، دولت با کم کردن سود 
بازرگانی و تسهیلاتی که می تواند در 
موارد مختلف برای بازرگانان ایجاد کند،  
می تواند کمک کند که قیمت تمام شده 
کالا کاهش یابد و به مصرف کننده برسد.

چگونه می توان قیمت موبایل را در بازار شفاف کرد؟

ســرویس اقتصــادی //
ملل هشــدار  ســازمان 
کرونا  ویروس  شیوع  داد: 
به ســقوط یک  می تواند 
میلیارد نفر به زیر خط فقر 

در دنیا منجر شود. 
 برنامه توسعه سازمان ملل 
اعلام کــرد: تحقیقات اخیر 
که نتایج آن این هفته منتشر 
شده نشان می دهد که تبعات 
ویروس  شــیوع  بلندمدت 
ســقوط  به  می تواند  کرونا 
صدها میلیــون نفر دیگر به 
زیر خط فقر تا سال ۲۰۳۰ 
منجر شده و تعداد کل افراد 
به  کرونا  خاطر  به  فقیرشده 
بیــش از یک میلیــارد نفر 

برساند. 

ایــن تحقیــق می گوید: در 
یک سناریو با خسارت بالا 
شــاهد روند کند و محدود 
بهبــود اوضــاع جهانی در 
این  بود.  خواهیم  پساکرونا 
تحقیــق البتــه در بدترین 
سناریو خود فرض کرده که 
اقتصادی  بحران  درصد   ۸۰
پیش آمده ناشــی از شیوع 
کرونا تا یک دهه ادامه یافته 
و روند بهبود اوضاع اقتصاد 
جهانی پیش از شیوع کرونا 

را متوقف کند.
این گــزارش می گوید: در 
صورتــی که شــاهد تداوم 
روند افزایش تعداد قربانیان 
کرونا به همین منوال باشیم، 
اخیر  بینی هــای  پیــش  و 

در باره رشــد اقتصادی را 
مدنظر قرار دهیم، تا ســال 
۲۰۳۰ شاهد فقیر شدن ۴۴ 
میلیون نفر بیشــتر نسبت به 
پیش بینی های قبل از شیوع 

ویروس کرونا خواهیم بود.
برنامه  مدیر  اســتینر،  آتین 
ملــل  ســازمان  توســعه 
می گویــد: آن گونه که این 
فقر  باره  در  اخیــر  تحقیق 
کرونا  شیوع  می دهد،  نشان 
یک نقطه بحرانی اســت و 
تصمیمات ســران کشورها 
سمت  به  را  جهان  می تواند 
و ســوی بســیار متفاوت 

بکشاند.
ما فرصت  داد:  ادامــه  وی 
ســرمایه گذاری برای یک 

دهــه را داریم که نه تنها به 
مردم بــرای عبور از بحران 
کرونا کمــک می کند، بلکه 
روند توسعه مردم و  جهان 
پاک تر  آینده  یک  سمت  به 
تحکیــم  را  عادلانه تــر  و 

می بخشد.
می دهد  نشــان  تحقیق  این 
متفاوت  سرمایه گذاری های 
از ســقوط صدها  می تواند 
میلیــون نفر بــه فقر مطلق 
جلوگیــری کــرده و ۱۴۶ 
میلیون نفــر دیگر را هم از 
زیر خط فقر بالا بکشــد و 
رشــد اقتصــادی جهان را 
حتی بــه بالاتــر از پیش 
کرونا  شیوع  از  قبل  بینی ها 

افزایش دهد.

هشدار سازمان ملل: 
سقوط یک میلیارد نفر به زیر خط فقر در پی شیوع کرونا
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حوادث

حوادث جهان
 هلاکت سرکرده داعشی 

در جدیدترین عملیات نیروهای حشد شعبی
 نیروهای حشد شعبی موفق شدند در عملیات ضد تروریستی خود یک 
سرکرده داعشی را به هلاکت برسانند.نیروهای حشد شعبی در جدیدترین 
عملیات ضد تروریستی خود موفق شدند حامی لجستیکی عناصر داعش را 
به هلاکت برسانند.بر اساس این گزارش، نیروهای حشد شعبی موفق شدند 
این سرکرده داعشی را در حال عملیات بمب گذاری در منطقه بیجی از پای 
در آوردند.»ایاد منصور النمراوی« یکی از سرکردگان تشکیلات تروریستی 
داعش که در استان های نینوا و صلاح الدین عراق تردد داشت، در منطقه 
»بیجی« و در حال عملیات بمب گذاری و انتقال کمک به عناصر داعش، 
به هلاکت رسید.در چند روز گذشته نیز منابع عراقی به هلاکت ۶ تروریست 
داعشی در حمله هوایی به مواضع تکفیریها در کرکوک و همچنین بازداشت 
یک سرکرده داعشی در استان نینوا اشــاره کردند.بر اثر حمله هوایی به 
تونلی که ۶ تروریســت داعشی در استان کرکوک در آن قرار داشتند، این 
تونل منهدم شد و همه تروریستها به هلاکت رسیدند.منابع وابسته به حشد 
شعبی عراق اعلام کرده بودند که نیروهای تیپ ۴۱ حشد شعبی و تکاوران 
فرماندهی عملیات سامراء در عملیاتی در منطقه الذهب در جنوب سامراء، 

تونلهای داعشی را کشف کردند.

باتری در معده مرد ایتالیایی
 مرد جوان ایتالیایی که یک باتری قلمی بلعیده بود وقتی راهی اورژانس 
شد پزشکان با انجام اسکن علایم یک حمله شدید قلبی را در وی مشاهده 
کرده و می خواســتند او را تحت عمل جراحی قلب قرار دهند اما وقتی او 
مدعی شــد باتری بلعیده است ماجرا به گونه دیگری پایان یافت.این مرد 
جوان هیچ گونه علائمی از حمله قلبی نداشت اما متخصصان بر این باور 
بودند اســکنی که حمله قلبی را نشان می داد ناشی از باتری بوده که اسید 
معده مرد را تحت تأثیر قرار داده و در اسکن قلب وی تداخل ایجاد کرده 
اســت. هنگامی که پزشکان با اســتفاده از یک لوله کوچک، باتری را از 
معده فرد خارج کردند، ناهنجاری های ایجاد شــده از بین رفت و او شش 
ساعت بعد مرخص شــد. یک متخصص قلب در این باره می گوید: این 
قضیه عجیب است اما باید بررسی شود چرا که اگر مریض درباره خوردن 
باتری به پزشکان توضیح نداده بود ممکن بود یک عمل قلبی غیرضروری 

انجام شود. 

دستگیری اعضای باند قاچاق انسان در ایتالیا
 پلیس ایتالیا از دســتگیری ۱9 نفر به اتهام قاچاق انسان خبر داد. بنابر 
اعلام پلیس ایتالیا اعضای این باند اقدام به قاچاق مهاجران کرده و آنان را 
روانه اروپا می کردند.گفته شده اعضای این باند، مهاجران را از کشورهایی 
از قبیل افغانستان، پاکستان و عراق به ایتالیا منتقل و سپس آنان را به شمال 
اروپا قاچاق می کردند.پلیس ایتالیا اعلام کرده است دستگیری ۱9 عضو این 
باند در نتیجه دو سال تحقیقاتی بوده که متهمان را با قاچاقچیانی در ترکیه 
و یونان مرتبط کرده است.بنابر اعلام پلیس، این مهاجران مبلغی در حدود 
۶۰۰۰ یــورو پرداخت کرده اند و با قایق از ترکیه و یونان به ایتالیا منتقل 

می شدند. سپس آنان روانه شمال اروپا شده یا در ایتالیا اقامت می کردند.

روابط عمومي بياييد طراوت و شادابي را با مصرف آبزيان به روحمان هديه دهيم
 شيلات هرمزگان 

مدعی  که  مردی  حوادث//  ســرویس 
است به خاطر خیانت همسرش او را به 
قتل رســانده بزودی در دادگاه کیفری 

استان تهران محاکمه می شود.
رســیدگی به این پرونده از یک سال قبل 
با مراجعه مــردی به پلیس که ادعا می کرد 
در یک جنــون آنی همســرش را به قتل 
رسانده آغاز شــد. پس از آن مأموران به 
محل حادثه در شهرری رفتند. شواهد نشان 
می داد که زن جوان در حالی که شالی دور 
گردنش پیچیده شده بود بر اثر خفگی جان 

باخته است.
با انتقال جسد به پزشــکی قانونی، حسن 

متهــم به قتل مــورد بازجویی قرار گرفت 
و در تشــریح ماجرا گفت: چند ماه پیش 
خانه ای خریدم اما کابینت نداشت. شخصی 
برای ســاختن کابینت به خانه مان آمد پس 
از اتمام کار در حالی که فکر می کردم دیگر 
در زندگی مــان دغدغــه ای نداریم متوجه 
تغییر رفتار همسرم شدم و به او شک کردم.

هربار که در این بــاره با او حرف می زدم 
مینا قضیه را انــکار می کرد و می گفت که 
خیالاتی شــده ام اما همیشه تلفنش اشغال 
بود و ادعــا می کرد که با خواهر و مادرش 
حرف می زند تا اینکه یــک روز وقتی به 

خانــه آمدم او با تــرس و نگرانی تلفنش 
را برداشــت و همه پیامک هایش را پاک 
کرد و بعد هم شــخصی پشــت سرهم با 
او تمــاس می گرفت و مینــا هم تلفنش را 
قطع می کرد. با اصــرار تلفنش را گرفتم و 
به آن شــماره زنگ زدم و متوجه شدم که 
آن شخص همان کابینت سازی است که به 

خانه ما آمده بود. وی در ادامه افزود: خیلی 
ناراحت شدم وهمان موقع به همسرم گفتم 
اگر می خواهی می توانی از من جدا شوی. 
او نیز با خونســردی در چشمانم نگاه کرد 
و گفت مدتهاست دیگر دوستم ندارد و در 
این چند ســال هم فقط من را تحمل کرده 
است و حالا هم حاضر است به هر قیمتی 

از من جدا شود. با شنیدن این حرف ها در 
یک لحظه کنترلم را از دســت دادم و شالی 
که سرش بود را دور گردنش پیچیدم و بعد 
هم ســرش را داخل سطل آبی که آنجا بود 
فرو بردم تا خفه شــد. همان موقع پشیمان 

شدم و سعی کردم او را احیا کنم اما نشد.
به این ترتیب متهم برای بازســازی صحنه 
جرم به محل حادثه برده شد و او بار دیگر 
آنچه رخ داده بــود را توضیح داد و گفت: 
من از کارم پشــیمانم. من و مینا همدیگر 
را دوست داشتیم و زندگی مان خوب بود. 
حتی حاضر بودم او را ببخشــم اما همسرم 

اصلًا پشــیمان نبود و خیلی راحت به من 
گفت که حاضر نیست به زندگی با من ادامه 
دهد. همین حالا هم دیگر دوســت ندارم 
زندگی کنم و مرگ برایم بهتر از زنده ماندن 
اســت. هر مجازاتی که اولیای دم برایم در 
نظر بگیرند می پذیرم. کاش به جای همسرم 

خودم را می کشتم.
پس از اعترافات متهم و تکمیل تحقیقات و 
صدور کیفرخواست، پرونده برای رسیدگی 
به دادگاه کیفری استان تهران ارسال شد و 

متهم بزودی محاکمه می شود. 

اظهارات متهم پس از قتل همسرش: 

کاش خودم را می کشتم

  

نقشه شیطانی

در امتداد تاریکی

او که سال ها به من ابراز علاقه می کرد، اکنون در دانشگاه 
با دختر دیگری آشنا شده اســت که قصد ازدواج با او را 
دارد اما آن دختر که متوجه علاقه و رابطه عاشقانه من و 
پسرخاله ام شده بود، با یک نقشه شیطانی و وحشتناک 

دست به کاری زد که ... 
دختر ۲۶ســاله ای که مدعی بود رقیب عشقی اش با یک نقشه 
شیطانی او را بی آبرو کرده و دست به رسوایی بزرگی زده است، 
درباره این ماجرای تاســف بار به مشــاور و مددکار اجتماعی 
کلانتری گفت: پدرم کارمند یکی از ادارات دولتی بود که ســال 
ها قبل در محل کارش با مادرم آشنا شده و با هم ازدواج کرده 
بودند ولی تنها یک سال بعد از ازدواج، اختلافات آن ها شروع 
شــد به طوری که به گفته مادرم حتی یک روز خوش نداشتند. 
بــه دنیا آمدن من نیز تغییری در زندگی آن ها به وجود نیاورد. 
ناسازگاری و مشاجرات آن ها به جایی رسید که دیگر نتوانستند 
زیر یک سقف زندگی کنند و در نهایت زمانی که من شش سال 
بیشتر نداشتم، از یکدیگر جدا شدند. پدرم چند ماه بعد از طلاق 
مادرم، با زن دیگری ازدواج کرد و به دنبال سرنوشــت خودش 
رفت. در این میان من هم نزد مادرم ماندم و در خانه پدربزرگم 
بــه زندگی ادامه دادم. مادرم برای تامین هزینه ها و مخارجمان 
در یک شرکت مشغول کار شد و من هم به تحصیلاتم ادامه دادم 
ولی ماجرایی که سرنوشت و آینده مرا تغییر داد از همان دوران 
کودکی، زمانی آغاز شــد که شوهرخاله ام همواره مرا به عنوان 
عروس زیبایش خطــاب می کرد. او از همان زمان مرا عروس 
خودش می دانست و اعتقاد داشــت که من و »پژمان« باید با 
یکدیگر ازدواج کنیم. من هم که پسرخاله ام را دوست داشتم از 
همان ســنین کودکی به این باور   رسیده بودم که با پژمان نامزد 
هستیم و زمانی که بزرگ تر شــویم با هم ازدواج می کنیم. به 
همین دلیل آشــکارا و پنهان با یکدیگر در ارتباط بودیم. حتی 
در کنار هم عکس ها و تصاویر عاشقانه خصوصی می گرفتیم 
چرا که من به جز پژمان به فرد دیگری نمی اندیشــیدم، تا آن 
که بعد از گرفتن دیپلم، در آزمون سراســری شرکت کردم و در 
رشته پرستاری یکی از دانشگاه های معتبر کشور پذیرفته شدم. 
در حالی که پژمان نیز در یکی از رشــته های مهندسی دانشگاه 

آزاد تحصیــل می کرد. با هم تصمیم گرفتیــم تا پس از پایان 
تحصیلات من، با یکدیگر ازدواج کنیم. اما مدتی بعد احســاس 
کردم پژمان خیلی نســبت به من بی تفاوت شده است و رفتار 
بسیار ســردی با من دارد. دلیل این کار را نمی دانستم. پژمان 
هم درباره رفتارهای عجیب و غریبش هیچ  توجیه باورپذیری 
نداشــت و هیچ وقت پاسخ درســتی به من نمی داد.  از سوی 
دیگر بــرای آن که بتوانــم اعتماد او را جلب کنــم و او را با 
 یادآوری خاطرات گذشته به روزهای خوش و عاشقانه ماه ها

 و سال های قبل بازگردانم، تعدادی از تصاویر بسیار خصوصی 
خودم را برایش ارسال کردم. با وجود این باز هم رفتارهای سرد 
و بی روح پژمان تغییر نکرد. این در حالی بود که من تحصیلاتم 
را به پایان رســانده و در یکی از بیمارستان های مشهد مشغول 
کار شــده بودم.  با آن که امیدوار بودم روزی با پژمان ازدواج 
می کنم اما بی تفاوتی های او نســبت به مــن آزارم می داد و 
خلاصه در همین گیر و دار بــودم که روزی یکی از همکارانم 
تصاویر خصوصی و بدون حجاب مرا نشــانم داد که در یکی از 
کانال های مســتهجن فضای مجازی منتشر شده بود و در زیر 
آن عکس ها جملات بسیار زشت و شرم آوری قرار داشت که 
مرا دختری فاسد و منحرف معرفی می کرد. از شدت حیرت و 
تعجب چشمانم گرد شده بود که اتاق دور سرم چرخید و روی 
زمین افتادم. با کمک همکارم وقتی کمی حالم بهتر شد، به حال 
و روز خودم گریســتم و بی مقدمه سراغ پژمان رفتم چرا که آن 
تصاویر را کسی جز او نداشت. تازه آن جا بود که از میان حرف 
های پسرخاله ام به رازی شگفت آور پی بردم. پژمان از حدود 
یک ســال قبل به دختر دیگری در دانشگاه علاقه مند شده بود 
و با او ارتباط داشــت. آن دختر هم که در همین روابط عاشقانه 
متوجه رابطه من و پژمان شده بود و می دانست که قرار است ما 
با یکدیگر ازدواج کنیم، دســت به یک نقشه شیطانی کثیف زده 
بود. »میترا« با ترفندی خاص و حیله گرانه تصاویر خصوصی 
مرا از گوشی پژمان بیرون کشیده و آن ها را در فضای مجازی 
منتشر کرده بود تا مرا دختری منحرف و فاسد جلوه دهد و این 
گونه با بی آبرو کردن من بتواند به خواســته اش برای ازدواج با 

پژمان برسد و ... 

ســرویس حوادث//  با تیزهوشــی پلیس 
هرمزگان، کانتینر حامــل ۴تن و ۶۰۰ کیلو 
مواد اولیه دارویی قاچاق به ارزش ۴۰ میلیارد 
ریال در ایســت و بازرسی« شهید میرزایی 

بندرعباس شناسایی و توقیف شد.
 فرمانده انتظامی هرمزگان در این خصوص اظهار 
داشت: مأموران انتظامی شهرستان بندرعباس با 
انجــام اقدام های اطلاعاتی از تصمیم قاچاقچیان 

مبنی برجابجایی محموله قاچاق دارو به وســیله 
یک دســتگاه کانتینر مطلع و پیگیری موضوع را 
به صورت ویژه در دســتور کار خود قرار دادند.
ســردار غلامرضا جعفری افزود: پس از بررسی 
مسیر حرکت محموله مذکور، مأموران به ایست 
و بازرســی شــهید میرزایی بندرعباس اعزام و 
یک دســتگاه کامیون کشــنده کاویان متعلق به 
قاچاقچیــان را در محور بندرعباس، حاجی آباد 

توقیف کردند.
وی ادامه داد: پس از بررسی بارنامه، پته گمرکی 
و پایش سیســتمی مشخص شد اسناد و مدارک 
گمرکی ارائه شــده با کانتینر مغایرت دارد که در 
بازرسی از خودرو تعداد ۱۸۴ بشکه ۲۵ کیلویی 
معادل چهار تنُ و ۶۰۰ کیلو مواد اولیه ســاخت 
داروی چرک خشــک کن قاچاق و فاقد مجوز 
حمل غذا و دارو کشــف شــد.وی بیان داشت: 
ارزش محموله کشف شده بنا بر نظر کارشناسان 
۴۰ میلیارد ریال است و در این رابطه یک متهم 
دســتگیر و با تشــکیل پرونده به مراجع قضائی 

معرفی شد.

دادستان بندرعباس خبر داد
توقیف محموله ۴۰ میلیاردی مواد اولیه دارویی قاچاق در بندرعباس

  

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

آگهی حصر وراثت
خانم فاطمه محمدی فرزند محمد اهل و ساکن شهر دشتی طی  دادخواستی اعلام داشتند که مرحوم شادروان عبدالعزیز وطن خواه فرزند عبدالله به شماره ملی ۳۶ ۷۰۰۰ ۷۰۹ 
۴ در تاریخ ۳ /۷/ ۹۹ در اقامتگاه دائمی خود به رحمت خدا رفته و وارث حین الفوت وی عبارتند از ۱-عبداله وطن خواه فرزند محمد دارای شناسنامه  ۱۵ ۱۲ متولد ۱ /۳ 
/۱۳۳۷ )پدر متوفی( ۲-مریم رفیعی فرزند علی دارای شناسنامه یک متولد ۳/ ۱ /۱۳۴۱ )مادر متوفی( و مرحوم دارای ۲ دختر به نامهای ۱-پسر  وطن خواه فرزند عبدالعزیز 
دارای شناسنامه ۱۷۰ ۲۲۳ ۷۰۰ ۴  ۲- بیمنا وطن خواه فرزند عبدالعزیز دارای شناسنامه ۴۰۱ ۱۸۹ ۷۰۰ ۴ و یک همسر به نام فاطمه محمدی به شماره شناسنامه  ۳۱ ۲۴۶ 

۷۰۰۰ ۴ می باشد و متوفی وارث دیگری ندارد و در موقع فوت مذهب متوفی تسنن بوده و دارایی او بیشتر از پانصد میلیون ریال بوده است ولاغیر.
           رئیس شورای حل اختلاف دشتی -حسین اصرافی

        آگهی  فقدان مالکیت   
نظربه اینکه آقای حسن عالی صلغی به شماره سند ۷۲ ۸۹ مالک ششدانگ به استناد دو برگ استشهاد شهود گواهی شده در دفتر ۶۰ قشم جهت دریافت سند مالکیت المثنی 
نوبت اول به این اداره مراجعه کردند و مدعی هستند سند مالکیت  پلاک ۷۲ ۸۹ فرعی از  ۳۹ ۱۹  اصلی در قشم -روستای گوران قطعه یک بخش  هشت در اجرای ماده 
۱۴۰ یا ۱۳۳ سند مالکیت صادر وتحویل مالک گردیده است که به علت جابجایی مفقود گردیده لذا با بررسی دفتر املاک معلوم گردید سند مالکیت شش دانگ عرصه و اعیان 
یک باب خانه تحت پلاک ۷۲ ۸۹ /۳۹ ۱۹ اصلی به شماره سند ۳۸۸۹۷۹به نام آقای حسن عالی صلغی فرزند یوسف به شماره ملی ۴۰۴ ۵۳۳ ۴۵۹ ۳ صادره ازقشم ثبت و 
سند مالکیت صادر گردیده است و لذا به استناد ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت و تبصره ذیل آن مراتب یک نوبت آگهی و متذکر میگردد هر کس نسبت به ملک مورد آگهی 

معامله ای انجام داده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود میباشد بایستی ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی خود را بپویست اصل سند مالکیت یا سند معامله رسمی به این 
اداره تسلیم نمایدبدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در  مهلت مقرر یا وصول  اعتراض بدون سند مالکیت یا سند معامله رسمی نسبت به صدور سند مالکیت المثنی و تسلیم آن به متقاضی 

 محمد آرامش- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک قشماقدام خواهد شد. ۲۱۶/ ۹۹ م الف تاریخ انتشار :۹/۱۸/ ۱۳۹۹

قوه قضائیه 
ســازمان ثبت اســناد و املاک 

کشور 

طرح :ساجده مظفری

مدیریت  مدیرکل  حوادث//  ســرویس 
بحران اســتانداری هرمزگان گفت: در 
اثر بارندگی عصر یکشــنبه 1۶ آذرماه 
پارســیان، متاسفانه دو  در شهرستان 
وانت  و  پارس  پژو  خودروی  دســتگاه 
پراید با پنج سرنشــین دچار ســانحه 

شدند.
به گزارش خبرنگار دریا، مهرداد حسن زاده 
بــا اعلام این خبر، افــزود: به علت جاری 
شدن سیلاب و ریزش کوه، پنج سرنشین دو 

خودروی پژو پــارس و پراید وانت مفقود، 
که بلافاصله با پیگیری مدیریت بحران استان 
و حضور فرماندار شهرســتان پارســیان در 
محل، با کمک نیروهای امدادی و عملیاتی و 
اهالی، خودروها و مفقودین  همکاری خوب 
پیدا شــدند. وی ادامه داد: در این ســانحه 
دلخراش متاسفانه چهار نفر از هموطنان عزیز 
جان خود را از دســت دادند و یک نفر هم با 
حال وخیم به مراکز درمانی پارســیان اعزام 

گردید که متاسفانه جان خود را از دست داد. 
مدیرکل مدیریت بحران استانداری هرمزگان 
ضمن تســلیت به خانواده های حادثه دیده، 
افــزود: با توجه بــه تــدوام بارندگی ها در 
روزهــای آینده به ویژه در شهرســتان های 
پارســیان، حاجی آبــاد و بندرعباس، از هم 
اســتانی های عزیز می خواهیم، اخطارها و 
هشــدارهای هواشناســی را جدی بگیرند و 

نکات ایمنی را رعایت کنند.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری هرمزگان خبر داد
جان باختن پنج نفر در اثر سیل  در پارسیان 

آگهی دعوت مجمع عمومی موسس
 انجمن صنفی کارفرمایی مالکان کشتی های صید صنعتی استان هرمزگان

اولین مجمع عمومی انجمن صنفی مذکور، ســاعت ۱۱ ظهر روز یکشنبه مورخ ۱۴ /۱۰ /۱۳۹۹ در محل دفتر فانوس ابوموسی به نشانی 
ســورو- انتهای پارک کپشکن- جنب منزل مقدم- پلاک ۱۰ -کدپستی  ۱۸۰ ۸۴۴ ۹۱۷ ۷ ازکلیه کارفرمایان عضو شاغل در صنف مربوط 

دعوت می شود در جلسه مذکور شرکت نمایند .
دستور جلسه:

۱- تصویب اساسنامه 
2- انتخاب اعضای اصلی و علی البدل هیات مدیره و بازرسان

۳- انتخاب روزنامه کثیرالانتشار جهت درج آگهی های انجمن صنفی
 هیات موسس: 

۱- محمد شریف عشرتی2-  افشین حسینی قشمی ۳- محمد امین نظرزاده
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 شهر طبل بیشترین بارش را در قشم ثبت کرد
 سرویس شهرستان// رییس هواشناسی قشم گفت: بر اثر بارش باران در یکشنبه 
شب، بیشترین بارش ها با ۱۹ میلی متر در شهر طبل ثبت شد. محمد کاملی دیرستانی 
گفت: فرودگاه قشم نیز با ثبت ۹ میلی متر بارندگی، دومین منطقه پر بارش شهرستان 
است.وی افزود: شهر سوزا و روستای باسعیدو با هشت میلی متر بارندگی دیگر نقاط 
پر بارش شهرستان قشم هستند.رئیس هواشناسی قشم ادامه داد: میزان بارندگی در 
روستاهای کاروان و رَمکان نیز به ترتیب ۳ و ۲ میلی متر گزارش شد.به گزارش 
ایرنا، وی تصریح کرد: در شهر درگهان ۶ دهم و در شهر قشم و روستای سَلَخ نیز 
یک دهم میلی متر بارندگی به ثبت رسید.جزیره قشم با وسعت یک هزار و ۵۰۰ 
کیلومتر مربع از تنگه هرمز به موازات ساحل جنوبی ایران به طول ۱۳۵ کیلومتر و 
عرض میانگین ۱۱ کیلومتر در خلیج فارس گسترده شده است و ۳۰۰ کیلومتر خط 
ساحلی دارد.شهرستان قشم شامل جزیره های قشم، هنگام و لارک با حدود ۱۵۰ 
هزار نفر جمعیت، در میان آب های خلیج فارس به موازات ساحل استان هرمزگان 

گسترده شده است.
با حضور رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه 

آزاد قشم انجام شد 
بررسی آخرین وضعیت دستورالعمل شماره گذاری خودرو

 در منطقه آزاد قشم
  زهرا غفوری سرویس شهرستان// نشست بررسی دستورالعمل شماره گذاری 
خودرو در منطقه آزاد قشم با حضور رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه 
آزاد قشم، دادستان عمومی و انقلاب شهرستان قشم، فرمانده انتظامی و رییس پلیس 
راهنمایی و رانندگی شهرستان قشم و جمعی از معاونین، مشاوران و مدیران سازمان 
در مرکز بین المللی رشــد قشم برگزار شد. به گزارش خبرنگار دریا، حمیدرضا 
مومنی رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم در این نشست 
قشم را مبتکر و مبدع شــماره گذاری جدید خودرو در میان مناطق آزاد کشور 
خواند و گفت: سازمان منطقه آزاد قشم تمام امکانات و تلاش های خود را مطابق 
با قانون برای اجرای این طرح بکار بســت ولی متاسفانه همکاری لازم از سوی 
پلیس بعمل نیامد.وی با اشاره به اینکه سازمان منطقه آزاد قشم درهمه امور براساس 
قانون اقدام می کند، افزود: حتی دیوان عدالت اداری نیز بر عملکرد ما در خصوص 
شماره گذاری خودرو در قشم صحه گذاشته است و ما براساس رای دیوان عدالت 
اداری منتظر هستیم تا تکلیف این موضوع که مشکلات عدیده ای برای بسیاری 
از شهروندان ایجاد کرده است، هرچه زودتر روشن شود.براساس این گزارش رضا 
صفایی دادســتان عمومی و انقلاب شهرستان قشم نیز در این نشست با تاکید بر 
ضرورت حل نهایی این موضــوع و لازم الاجرا بودن رای دیوان عدالت اداری، 
خواستار تدوین یک دستورالعمل مشترک بین سازمان منطقه آزاد قشم و پلیس 
راهنمایی و رانندگی قشم درخصوص شماره گذاری خودرو شد و تصریح کرد: با 
بردن این دستورالعمل به تهران و مطرح کردن آن در جلسه مقامات مسئول نیروی 
انتظامی کشور می توان این موضوع را فیصله داد.گفتنی است سرهنگ حسین الهی 
فرمانده انتظامی شهرستان قشم، کیهان عباسیان معاون اقتصادی و سرمایه گذاری، 
نریمان توکلی جویباری مشاور و مدیر حوزه مدیرعامل، حسین رفیعی مشاور 
امنیتی و انتظامی مدیرعامل، علی همایونی سرپرست مدیریت توسعه تجارت و 
محسن رضایی فر رییس اداره شماره گذاری و عملیات فنی سازمان منطقه آزاد 
قشم  و رییس پلیس راهنمایی ورانندگی شهرستان قشم نیز در این نشست نقطه 
نظرهای خود را درخصوص دســتورالعمل شماره گذاری خودرو در منطقه آزاد 

قشم بیان کردند.

خبری

شهرستان

در زمان آغاز آتش سوزی می توان با پاشیدن خاک و آب 
و یا کوبیدن وسیله های در دسترس آن را خاموش کنیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

سعیده دبیری نژاد سرویس شهرســتان// مدیر اداره بنادر 
  RIB ودریانوردی شهید باهنر از استقراردائمییک فروند  شناور
به منظور انجام عملیاتهای تجسس و نجات دریایی در آبهای کم  

عمق جزیره هرمز خبرداد.
به گــزارش خبرنگار دریا، »حمید رضا محمد حســینی  
تختی« با اشــاره به ماهیت صخره ای بودن جزیره هرمز 
 و اینکه اکثر حوادث در نقــاط کم عمق این جزیره اتفاق

 می افتاد اظهارداشــت: حضور و عکــس العمل به موقع 
درمواجهه با حوادث، لزوم استقرار و بهره گیری از شناور  
RIB که قابلیت مانور در نقاط کم عمق را داراســت مورد 

توجه قرارداد .
مدیر اداره بنادر ودریانوردی شــهید باهنربیان داشــت: با 

هماهنگی های صورت گرفته با معاونت دریایی اداره کل 
بنادر و دریا نوردی هرمزگان یک فروند شــناور RIB در 
محل بنــدر گاه چند منظوره هرمز جهت انجام عملیاتهای 

جستجوو نجات دریایی مستقرشد .
محمد حســینی تختی با اشــاره به اقدامات سازمان بنادر 
ودریانوردی در جزیره هرمز پیرامون توســعه گردشگری 
و جذب توریســت دریایی اظهارداشت:در سال اخیر زیر 
ساختهای  مطلوبی از سوی سازمان بنادر ودریانوردی به 
منظور جذب توریست دریایی و رونق معیشت مردم منطقه 
ایجاد شــده که لایروبی بندر طی دو مرحله، تدوین طرح 
جامع این بندر،احداث ساختمان اداری،ایجاد دیوارساحلی، 
احداث سایبان و نیز استقرار چندین رمپ و اسکله فلزی از 

جمله این اقدامات است .
وی افزود:تامین واســتقرار شــناور آتش خوار با آبخور 
کم جهت انجام عملیاتهــای اطفاء حریق در دریا از دیگر 
موضوعاتی است که در دستور کارقرار گرفته و این مهم را 

تا حصول نتیجه با جدیت دنبال خواهیم کرد  .
شــایان ذکر اســت؛ جزیره هرمز به دلیل برخورداری از 
ســواحل صخره ای زیبا ووجود تنوع گســترده رنگی که 
زیباییهای بصری چشم نوازی را فراروی گردشگران قرار 
می دهد به جزیره رنگین کمانی خلیج فارس شهره است. 
همچنین این جزیره که در۹,۶ مایلی برابر )۱۸( کیلومتری 
بندرعباس واقع شده بدلیل مجاورت با تنگه هرمز از اهمیت 

استراتژیک و راهبردی ویژه ای برخوردار است .

مدیر اداره بنادر ودریانوردی شهید باهنر خبر داد

استقراریک فروند شناور RIB درهرمز

ســرویس  غفــوری  زهرا 
هیات  رییس  شهرســتان// 
مدیره و مدیرعامل شــرکت 
و  بنادر  مدیریت  و  توســعه 
قشــم  آزاد  منطقه  فرودگاه 
قایق  توسط  مســافر  حمل 
های غیراســتاندارد را فاقد 
و  قانونی خواند  و غیر  ایمني 
خدمات  هرگونه  ارائه  گفت: 
مســافری از سوی این قایق 
هــا در بندر لافــت که یک 
اسکله کابوتاژی حمل خودرو 
و سرنشین با لندینگ کرافت 
غیرمجاز  و  ممنوع  اســت، 

است. 
به گــزارش خبرنگار دریا، 
هادی نعیمیان با اشــاره به 
قایق ها  نــوع  این  اینکــه 

بــرای کاربری هــاي نظیر 
مناطق  برخي  در  و  صیادي 
داراي اســکله مناســب و 
بــا رعایت مســائل ایمني، 
نزدیک  گردشگري  فعالیت 
به ســاحل و آب هاي آرام 
اســتفاده مي گردند، افزود: 
پایگاه دریابانی جزیره قشم 
مسافری  فعالیت  از  بایستی 
اسکله  در  ها  قایق  نوع  این 
هاي لافت و پهل جلوگیری 
کند و متخلفان را به مراجع  

صالحه معرفی نماید.
سازمان  شــد:  یادآور  وی 
منطقه آزاد قشــم برای مهیا 
این  فعالیت  ســاختن زمینه 
تفریحی  کاربری  با  ها  قایق 

قبلا یک اســکله شناور در 
روســتای لافت نصب کرده 
اســت تا گردشگران جهت 
بازدید از جنگل های حرا از 
خدمات این قایق ها استفاده 
به  هشــدار  با  کنند.نعیمیان 
گردشــگران  و  مســافران 
درخصوص اســتفاده از این 
قایــق ها بــرای انتقال بین 
ســرزمین اصلــی و جزیره 
قشــم و همچنین بین جزایر 
مســئولیت  کــرد:  تصریح 
ناشــی  وحوادث   پیامدها 
از ایــن اســتفاده غیرمجاز 
به عهده قایق داران اســت.
ویدیویی  اخیرا  است  گفتنی 
منتشــر  مجازی  فضای  در 

شده که در آن ضمن توصیف 
لافت،  اســکله  وضعیــت 
 یک قایق صیادی را نشــان

 مــی دهد که بــه صورت 
غیرمجــاز مســافران خود 
را در آن پیــاده می کند و 
تهیــه کننده ایــن ویدیو به 
غیرقانونی  بــه  اینکه  جای 
و غیرمجــاز بودن این اقدام 
قایــق مذکور اشــاره کند، 
توسعه  و  تجهیز  خواســتار 
اقدامات  این  برای  امکانات 
غیر ایمن می شود، درحالی 
که بندر لافت یک  اســکله 
کابوتاژی حمــل خودرو و 
سرنشــین با لندینگ کرافت 

است.  

مدیرعامل شرکت توسعه و مدیریت بنادر و فرودگاه منطقه آزاد قشم: 
ارائه خدمات حمل مسافر دراسکله لافت

 توسط قایق های غیر مسافري قانوني نیست

نژاد ســرویس  ســعیده دبیــری 
پیگیریهاي  توجه  با  شهرســتان// 
انجام شــده جهــت دریافت مجوز 
معدن سنگ به زودی بهسازی بازوی 
غربی موج شــکن با اعتباری بالغ بر 
خواهد  شــروع  ریال  میلیارد   3۷۰

شد .
مدیر کل شــیلات هرمزگان،مدیرکل 
جذب و حمایت از ســرمایه گذاری 
اســتانداری هرمزگان و هیئت همراه 
از روند بهینه ســازي و توسعه بندر 
صیادی کنگ بازدید کردند. به گزارش 
کل شــیلات  دریا،مدیر  خبرنــگار 
هرمزگان در حاشــیه این بازدید با 

اشــاره به اینکه خدمــت به جامعه 
صیادی و تسهیل خدمات رسانی به 
ایشان همواره مورد تاکید و پیگیری  
شیلات هرمزگان است گفت: اقدامات 
خوبی با پیگیري شــیلات و تعاونیها 
در راســتای رفاه جامعه صیادی در 

بندرکنگ صورت گرفته است.
دکتر عبدالرســول دریایــی با بیان 
 اینکه مدیریت مطلــوب این بندر در
 بهره وری موجب شــده تا این بندر 
صیادی در اســتان الگو باشد گفت: 
فعالیــت های عمرانــی، عملکرد و 
مشارکت صیادان در حفظ و نگهداری 

ومدیریت تعاونی صیادی بندر کنگ 
مــی تواند نمونه و الگویی مناســب 
برای دیگر بنادر صیادی استان باشد. 
وی تصریــح کرد: ارتقــای مبلمان 
بندری،احداث هایپر مارکت، ساخت 
برج کنتــرال، نصب دوربیــن مدار 
بسته ،بهســازی درب ورودی،ایجاد 
مســیرورودی دو طرفه و پارکینگ 
ویژه قایقهاي صیادي ... تنها بخشی 
از اقدامات اخیــر مدیریت این بندر 
صیادی و بــا پیگیری هــای اخیر 
صورت گرفته اســت. دریایی افزود 
: ایــن بندر صیادی با بهره مندی بالغ 

بر ۲۸۰ فروند شناور صیادی و بیش 
از دو هزار نفر صیاد سهم قابل توجه 
ای در صید و صیادی استان هرمزگان 
دارد.مدیــر کل شــیلات هرمزگان 
گفت:خوشبختانه این بندر صیادی از 
نظر جامعه صیادی ، مدیریت بنادر و 
ظرفیت های صید و صیادی جز بنادر 

نمونه کشورهستند. 
گفتنی است در پایان این بازدید مدیر 
کل شــیلات هرمزگان بــا جمعی از 
صیادان و بهره برداران این بندرصیادی 
دیدار و به بررسی مسائل پیش روی 
آنها و ارائه راهکار های لازم پرداخت.

  مدیر کل شیلات هرمزگان:
اقدامات خوبی در راستای رفاه جامعه صیادی در بندرکنگ در حال انجام است

 

نژاد ســرویس شهرستان//  دبیری  سعیده 
خط تولید لامپ LED در شهرستان رودان، 
بهره برداری  به  هرمزگان،  استاندار  با حضور 

رسید.
به گزارش خبرنگار دریا، این خط تولید با زیربنای 

۷۰۰ متر و سرمایه گذاری ثابت ۴.۵میلیاردتومانی 
و ۱۲ میلیارد تومان سرمایه در گردش راه اندازی 

شده است.
 با راه اندازی از این خط تولید، زمینه اشتغال ۱۵ 

نفر ایجاد شده است.
 در فاز اول این پروژه، سالیانه ۵۶ هزار قطعه لامپ 
LED و در فاز دوم یک میلیون قطعه لامپ تولید 

می شود.

 افتتاح خط تولید لامپ LED در رودان

سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// 
ســیلوی مکانیزه کارخانه آرد فدک در 
شهرســتان رودان، با حضور اســتاندار 

هرمزگان، افتتاح شد.
به گزارش خبرنگار دریا، دکتر فریدون 
همتی پــس افتتاح ایــن واحد ذخیره 
ســازی گندم، عنوان کــرد: این واحد 

دارای ۱۳۰۰ متــر زیربناســت و بــا 
تسهیلات هشت میلیارد تومانی احداث 
شده اســت.   وی افزود: میزان سرمایه 
گذاری فاز دوم کارخانه آرد فدک ۴۰ 
میلیارد ریال است که در سه فاز تکمیل 
می شــود. همتی بیان داشــت: کاربرد 
محصــولات تولیدی ایــن کارخانه در 

بیسکوییت،  تولید  بخش صنایع غذایی، 
ماکارونی و همچنین آردهای واحدهای 
قنادی، شــیرینی پزی و فانتزی است. 
استاندار هرمزگان میزان اشتغال کارخانه 
آرد فدک در مجموع سه فاز  را ۷۵ نفر 
به صورت مستقیم و غیرمستقیم عنوان 

کرد.

با حضور استاندار هرمزگان انجام شد
 بهره برداری از سیلوی مکانیزه ذخیره سازی گندم در رودان

  

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

آگهی حصر وراثت
آقای علی خودستانی فرزند مراد به شماره ملی  ۹۹۲ ۶۹۶ ۸۶۹ ۵ به شرح دادخواست به کلاسه ۱۱/ ۹۹ شعبه سردشت از این شورا درخواست گواهی حصر 
وراثت نموده و چنین توضیح داده که فرزندش مرحومه کلثوم خودستانی فرزند علی به شماره ملی  ۲۰۵ ۷ ۶۰۰۰ ۵۸ و متولد ۳ /۲ /۱۳۷۰ در تاریخ ۱۰ /۱۱/ 
۱۳۹۲ بدرود زندگی گفته  ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به ۱-علی خودستانی فرزند مرادبه شماره ملی ۹۹۲ ۶۹۶ ۸۶۹ ۵ ۲-فاطمه خودستانی 
فرزند شاهی به شماره ملی ۲۹۴ ۹۵۳ ۸۶۹ ۵ اینک با انجام تشریفات مقدماتی  درخواست مزبور  رایک نوبت به مدت یک ماه آگهی  می نماید تا هر کسی 

اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد.
مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد محسن چابک

 
آگهی حصر وراثت  

پیرو نامه به تاریخ ۶ /۸/ ۹۹   ۱۳۹ /۹۹ معروض می دارد بر اساس این نامه موجود موارد در روزنامه درج گردد خواهان محمد امین رستگار فرزند حسین 
به این  شورا مراجعه نموده و اشعار داشتند شادروان حسین رستگار فرزند ابراهیم به تاریخ  ۱۶ /۱ /۱۳۹۷ به رحمت ایزدی پیوسته وراث وی حین الفوت 
عبارتند از ۱-عزیزه پوی فرزند علی متولد ۲/ ۱۲ /۱۳۵۹ به ش ش ۱۷۵ همسر مرحوم ۲-محمد امین رستگار فرزند حسین متولد ۱۴ /۱۰ / ۱۳۷۹ به ش 

ش ۴۴۰ ۸۶ ۷۰۰۰ ۴ فرزند مرحوم  ۳-ابراهیم رستگار فرزند حسین متولد ۲۹ /۹ /۱۳۹۲ به ش ش  ۱۴۴ ۵۸۳ ۴۳۰ ۳ فرزند مرحوم ۴-یحیی رستگار فرزند 
حسین متولد ۲۵/ ۸/ ۱۳۹۱ به ش ش ۳۱ ۵۱۰ ۳۰۵ ۳۴ فرزند مرحوم ۵-فضیله رستگار فرزند حسین متولد ۱۸/ ۱۰ /۱۳۸۴ به ش ش ۳۲۵ ۳۷۱ ۴۳۰ ۳ فرزند 

مرحوم  ۶- ایوب رستگار فرزند حسین متولد ۱۳۶۳/۶/۳۱ به ش ش ۳۸ فرزند مرحوم ۷- راشد  رستگار فرزند حسین متولد ۱/ ۶ / ۱۳۵۸ به ش ش  ۲۰۱۱ فرزند مرحوم  ۸-فرزند 
رستگار فرزند حسین متولد ۱/ ۳/ ۱۳۵۵ به ش ش ۷۱ ۱۸ فرزند مرحوم ۹-خالد رستگار فرزند حسین متولد ۱ /۱۰ /۱۳۵۵ به ش ش ۱۰ ۲۰ فرزند مرحوم  ۱۰-نادیه رستگار فرزند 

حسین متولد ۶/ ۲ /۱۳۶۲ به ش ۲۱۷۴ فرزند مرحوم و دیگر وارثی ندارد لطفا ضمن درج  در روزنامه نتیجه را به شورا ارسال فرمایید. 
شورای حل اختلاف شعبه 3پارسیان -حامد کامران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

آگهی حصر وراثت 
آقای یوســف درانی فرزند سوری به شــماره ملی ۲۸۲ ۶۷۶ ۸۶۹ ۵ به شرح دادخواست به کلاسه ۱۷/ ۹۹ شعبه سردشت از این شورا درخواست گواهی 
حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که مادرش مرحومه  نبات پیشوایی فرزند کرم به شماره ملی ۲۰۴ ۶۷۴ ۸۶۹ ۵ و متولد ۳ /۷ /۱۳۱۰ در تاریخ ۲۵/ 
۱۰ /۱۳۹۶ بدرود  زندگی گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به ۱-یوسف درانی فرزند سوری بشماره ملی ۲۸۲ ۶۷۶ ۸۶۹ ۵  ۲-مریم درانی 
فرزند سوری بشماره ملی ۳۴۴ ۶۷۴ ۸۶۹ ۵ ۳-جمالی درانی فرزند سوری بشماره ملی ۳۵۲ ۶۷۴ ۸۶۹ ۵ اینک با انجام تشریفات مقدماتی  درخواست مزبور  

رایک نوبت به مدت یک ماه آگهی  می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم 
دارد و الا گواهی صادر خواهد شد.

مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد محسن چابک

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

آگهی حصر وراثت 
خانم مریم گلی فرزند احمد اهل و ساکن شهر دشتی طی دادخواستی اعلام داشتند که مرحوم پدرش شادروان احمد مکاری فرزند عبداله به شماره ملی 
۷۴۲ ۶۸۶ ۷۰۹ ۴ در تاریخ در اقامتگاه دائمی خود به رحمت خدا رفته و وارث حین الفوت وی  عبارتند از۱- عایشه مکاری به شماره ملی ۷۵۰ ۶۸۶ ۷۰۹ ۴ 
متولد ۱ /۲/ ۱۲۶۶ همسر متوفی۲- زلیخا مکاری فرزند احمد به شماره شناسنامه ۷۶۹ ۶۸۶ ۷۰۹ ۴ دختر متوفی۳- فاطمه مکاری فرزند احمد به شماره ملی

 ۷۷۷ ۶۸۶ ۷۰۹ ۴ دختر متوفی ۴-آمنه مکاری فرزند احمد به شماره ملی ۷۸۵ ۶۸۶ ۷۰۹ ۴ دختر متوفی  ۵-محمد مکاری فرزند احمد به شماره ملی ۷۹۳ ۶۸۶ 
۷۰۹ ۴ پسر متوفی  ۶- مریم مکاری فرزنداحمد به شماره ملی  ۱۳۴ ۶۹۱ ۷۰۹ ۴ دخترمتوفی و لاغیر در اجرای دادخواست خانم مریم گلی فرزند احمد قرار 
مهر و موم و تحریر ترکه متوفی صادرو وقت اجرای قرار ترکه برای روز چهارشنبه مورخ ۱۷ /۱۰ /۹۹ ساعت ۱۶ تعیین و اعلام گردید لذا بدین وسیله در اجرای 

مقررات ماده ۲۱۰ قانون امور حسبی و به موجب این آگهی به کلیه ی ورثه متوفی یا نمایندگان قانونی آنهاو بستانکاران   از متوفی و  مدیونین به وی  و هر کس که به هر طریق حقی به 
ترکه متوفی  دارد  ابلاغ می گردد که راس ساعت  و تاریخ اعلام شده  در شعبه  اول شورای  حل اختلاف دشتی  واقع در  شهر دشتی جهت شرکت در عملیات تحریر ترکه حاضر شوند .

 رئیس شورای حل اختلاف دشتی
 حسین اصرافی

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

  

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

آگهی مزایده
 اجرای احکام مدنی دادگســتری شهرســتان حاجی آباد به موجب پرونده کلاسه ۶۰۳ ۱۰۰ ۶۴۴ ۹۸۷ ۸۰۹ ۹ صادره از شعبه اجرای احکام حقوقی شهرستان 
حاجی آباد شامل ۱-ملک به شماره پلاک ثبتی ۴۸۰ /۳۳ یک قطعه زمین مسکونی واقع در باغات به مساحت ۹۰ ۱۷ متر مربع فاقد اعیانی و حصارکشی که به 
میزان ۰۰۰/ ۰۰۰ /۰۷۴/ ۱ ریال برآورد قیمت گردید۲- ملک با شماره پلاک ثبتی ۱۰۸/ ۲ ششدانگ عرصه و اعیان با عرصه  ۲۸ /۳۵۰ مترمربع و اعیانی ۲۸ 
/۲۵۱ متر مربع واقع در حاجی آباد خیابان شهید مطهری روبروی نانوایی شیخ زاده شامل یک باب خانه و یک باب مغازه دو دهنه با اسکلت دیوار باربر و فاقد 

شناژ، کف موزاییک ،پوشش دیوارها ل تا یک متر سنگ و در خواب ها سرامیک، پوشش سقف  گچ وابزار گچی، درب ورودی آهنی و درب خواب ها و کمد 
چوبی، فاقد کابینت کف حیاط موزاییک  که به میزان ۰۰۰/ ۰۰۰ /۳۰۰/ ۵ ریال برآورد قیمت گردید که جمع ارزش دو ملک ۰۰۰/ ۰۰۰/ ۳۷۴ /۶ ریال متعلق به 

محکوم علیهم حسن شهسواری و مابقی ورثه بابت تقسیم ترکه محکوم له خانم زینب شهسواری ارزیابی و کارشناسی گردیده که با شرایط ذیل از طریق مزایده کتبی به فروش میرسد. 
۱-حداکثر مهلت پرداخت بها ءیک ماه است. ۲- کلیه هزینه های  مربوط به معامله از هر قبیل و از هر جهت به عهده خریدار است ۳- پیشنهاددهنگان باید قبلا ده درصد بها ء وارزیابی 
را به حساب سپرده دادگستری تودیع  و قبض سپرده راضمیمه پیشنهاد نمایند .۴- پیشنهاد دهنده باید در پاکت  مهر و لاک شده وبا ذکر جمله مربوط به مزایده و مشخصات کامل و محل 
اقامت پیشنهاددهنده روی پاکت تا  آخر وقت اداری  روز  سه شنبه مورخ ۱۳۹۹/۱۰/۲ به اجرای احکام دادگستری تسلیم شود ) بصورت فی المجلس نیز می تواند شرکت نماید ( ۵-  با 
پیشنهاد مشروط و مبهم و فاقد سپرده برخلاف شرایط آگهی و همچنین پیشنهاداتی که بعد از وقت مقرر  برسد ترتیب اثر داده نخواهد شد۶-. اجرای احکام در قبال پیشنهادات مختار 
است ۷- پیشنهاد  در ساعت ۱۰ صبح روز چهارشنبه ۱۳۹۹/۱۰/۳ قرائت خواهد شد حضور پیشنهاددهندگان در جلسه مزایده بلامانع و برنده کسی است که بالاترین قیمت را پیشنهاد 
مینماید  /۸-  در صورتی که برنده تا یک ماه از جلسه مزایده ویا انقضای مهلت از پرداخت بهاء مورد مزایده خودداری نماید وکسر احتمالی قیمت و خسارت از تجدید نظر  مزایده حاصل 
شود  بدوا از سپرده او استیفا شود و سپرده تا تعیین قیمت خسارت وارده مسترد نخواهد شد و متعاقبا شرکت در مزایده برای کسب اطلاعات بیشتر میتوانند به اجرای احکام دادگستری 

حاجی آباد مراجعه نماید.
 علی اکبر ابراهیمی- رئیس اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان حاجی آباد

محسن رنجبری سرویس شهرســتان// هزار و 
۴۰۰ بســته تحصیلی بین دانش آموزان نیازمند 

شهرستان میناب توزیع شد.
به گزارش خبرنگار دریــا، رئیس کمیته امداد 
شهرستان میناب گفت: کمیته امداد با همکاری 

ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( در قالب 
پویش »مشق احسان«، تعداد هزار و ۴۰۰ بسته 
تحصیلی به دانش آموزان نیازمند تحت حمایت 

این نهاد در شهرستان میناب اهداء کردند.

عباس راســتی افزود: این بسته های تحصیلی 
شامل؛ کیف، دفتر، جامدادی، مداد، مدادتراش 
و گونیا به ارزش ۳۵۰ میلیون تومان است.وی 
گفت: هزار و ۴۰۰ دانش آموز و ۱۸۵ دانشجو 
تحــت حمایت کمیته امداد شهرســتان میناب 

هستند.

 اهدای بسته های تحصیلی بین دانش آموزان مینابی
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سلامت 

   فروردین :
منفعتی در کار های شما ایجاد می شود و مشکلات 
مالی تان خاتمه پیدا می کند. به وضعیت محل کار 
یا منزل خود اهمیــت نمی دهید و مدت زیادی 
است که دستی به سروروی خانه یا محل کار خود نکشیده اید، این 
وضعیت باعث ناراحتی اهل منزل یا همکاران شــما در محل کار 
شده و اطرافیان بر این باور هستند که اهمیتی به محل کار یا زندگی 
خود نمی دهید. اجازه ندهید این وضعیت ادامه پیدا کند و در اولین 
فرصت فکری به حال بهبود شرایط منزل یا محل کار خود بردارید. 
خاطره های خوش گذشته در ذهن شما تداعی شده و یاد ایام قدیم 
افتا ده اید، از این روحیه نهایت استفاده را ببرید و روز را با خوشی 
و شادکامی ادامه دهید. اتفاق فرخنده ای در محل کار انتظار شما را 
می کشد. فرصتی پیدا می کنید تا گشتی در پارک و خیابان بزنید و 

به آرامش برسید. 
    اردیبهشت :

حال خوشی ندارید و احساس کسالت می کنید، 
قبل از اینکه حال تان وخیم تر شــود فکری به 
حال سلامتی تان بردارید. فرصتی برای افزایش 
درآمد در پیش روی شــما قرار می گیرد. کاری که به آن مشغول 
هستید را گســترش دهید و فاصله تان را با موفقیت کمتر کنید. 
انسان جذابی هســتید و اطرافیان را مانند آهن ربا به خود جذب 
می کنید، این روحیه را به فال نیک بگیرید و روزی شاد و سرشار 

از موفقیت های عالی را رقم بزنید. 
 خرداد :

سفری در پیش دارید، اما به صلاح شما است که 
این ســفر را به تعویق بیاندازید. روزی شلوغ را 
آغاز کرده اید و کار های زیادی باید انجام دهید. 
به لحاظ مالی روز خوبی را در پیش دارید و پولی به دســت تان 
می رسد. خبر فرخنده ای از جانب یکی از دوستان به دست شما 
خواهد رسید. لحظه ای از فراگیری مهارت های جدید غافل نشوید. 
وقت با ارزش خود را با خوش گذرانی با دوســتان و رفقا تلف 

نکنید.
  تیر :

فکر های ناراحت کننده ای امروز به ذهن شــما 
خطور می کند. یکــی از بزرگ تر های خانواده 
امروز پیشنهادی را با شما درمیان می گذارد و به نفع تان است که این 
پیشنهاد را هرچه سریع تر اجرا کنید. فرصتی از روز را برای رسیدگی 
به کار های منزل کنار بگذارید. انسان عاشق پیشه ای هستید و تاکنون 
عشــق های زیادی را تجربه کرده اید، ادامه این رویکرد چیزی به 
غیر از تنهایی برای شما به دنبال نخواهد داشت. در نتیجه از امروز 
عاشق پیشگی را کنار بگذارید و به فکر عشقی ماندگار و همیشگی 

باشید. 
   مرداد :

اعضای خانواده توقع های زیادی از شــما دارند 
و این قضیه شــما را حسابی ناراحت کرده است. 
سفری در پیش دارید و در این سفر نه تنها به شما خوش نمی گذرد، 
بلکه با نگرانی های زیادی روبرو خواهید شد. قرار است به همراه 
دوستان قدیمی دور هم بنشینید و حسابی خوش بگذرانید، از این 
موقعیت نهایت استفاده را ببرید. تمرکز بیشتری به کار ها بدهید و 
نگذارید حواس تان پرت شود. یکی از اعضای منزل امروز در بستر 
بیماری افتاده و تمام تلاش خود را برای سلامتی ایشان انجام دهید.

   شهریور :
انسان ســخت کوش و پرتلاشی هستید، امروز 
زمان آن فرا رســیده که کمی استراحت کنید و 
خستگی ها را از تن بیرون نمایید. امروز فردی 
از شــما درخواست پول می کند، اما بهتر اســت روی این فرد را 
زمین بیاندازید، چرا که اگر به ایشان پولی قرض دهید، هرگز روی 
پول تان را نخواهید دید. وقت بیشتری را در کنار اعضای خانواده 

سپری کنید. 
      مهر :

اهل منزل امروز حسابی هوای تان را دارند و کاری 
می کنند که به شما بد نگذرد. فرصت مناسبی پیدا 
می کنید تا دســت اهل منزل را بگیرید و آن ها را 
برای شــام بیرون دعوت کنید و در کنار یکدیگر حسابی خوش 
بگذرانید. یکی از اعضای خانواده امروز موفقیت چشمگیری را 

تجربه خواهد کرد.
آبان : 

نگاهی مثبــت به زندگی داریــد و این روحیه 
شــما را به فردی با نشاط و انرژی تبدیل کرده و اجازه نمی دهید 
مشــکلات سد راه شما شوند. این روحیه را ادامه دهید و مطمئن 
باشــید که اطرافیان از این رفتار شما درس خواهند گرفت. برای 
ســرمایه گذاری با افرادی که تجربه بیشتری نسبت به شما دارند 
مشــورت کنید و پول تان را برای کاری ســرمایه گذاری کنید که 

ضرری به دنبال نداشته باشد.
     آذر :

انسان آرامی هستید و همیشه از حاشیه ها دوری 
می گیرید، این رویکرد امروز به کمک شما می آید 
و به رغم اینکه مشــکلات زیادی در اطراف تان 
وجــود دارد، آرامش تان را حفظ خواهید کرد. دســت و دلبازی 
بیش ازحد را کنار بگذارید و بیشتر به فکر صرفه جویی باشید. خبر 
خوشــی از جانب یکی از اعضای نزدیک خانواده به دست شما 

خواهد رسید. 
  دی :

به لحاظ ســلامتی روز خوبی را درپیش دارید. 
مشکل مالی بزرگی دارید و چاره ای پیدا نمی کنید 
به غیر از اینکه برای حل این مشکل از پس انداز خود کمک بگیرید، 
اما جایی بــرای نگرانی وجود ندارد چرا که در آینده با پس انداز 
بیشتر، شرایط مالی تان ثبات پیدا می کند. همسر یا عشق زندگی تان 
امروز هرکاری که از دســتش بر می آید را برای شادی شما انجام 

خواهد داد.
   بهمن :

یکی از دوســتان برای بهبود سلامتی تان به شما 
کمک خواهــد کرد. فرصتی چشــمگیر برای 
ســرمایه گذاری و افزایش درآمد پیدا می کنید. زندگی را جدی 
نمی گیرید و کار های مهم را با سهل انگاری انجام می دهید، ادامه 
این رویکرد چیزی غیر از شکســت و سرخوردگی برای شما به 

دنبال نخواهد داشت. 

اسفند :    
اهــل انجام به موقع کار ها نیســتید و این روحیه 
باعث شده تا سبک زندگی شما اطرافیان را ناراحت کند. به لحاظ 
مالــی روز خوبی را در پیش دارید و از جایی که حتی فکرش را 
نمی کردید، پولی به دست تان می رسد. این پول نگرانی های مالی 
شــما را خاتمه می دهد و زمینه ثبات مالی تان را در آینده فراهم 

خواهد کرد. 

احتمال دسترسی به واکسن کرونا  تا تیرماه
 سرویس سلامت // دکتر مینو محرز 
- محقق اصلی پروژه تولید واکســن 
کرونای ایرانــی و عضو کمیته علمی 
ســتاد ملی مقابله با کرونا با اشاره به 
جزییات روند تولید واکســن کرونای 
ایرانی که به تازگی مجوز سازمان غذا 
و دارو و کمیته اخــلاق را برای ورود 
کرده  دریافت  انسانی  مطالعات  فاز  به 
است، گفت: اگر نتایج مطالعات انسانی 
آن  فاز حیوانی  مانند  هم  واکسن  این 
خوب و موفقیت آمیز باشد، امیدواریم 

تا اواخر تیر ماه به تولید برسد.
 دکتــر مینو محرز دربــاره جزییات روند 
تولید اولین واکســن کرونــای ایرانی که 
اخیرا مجوز ســازمان غذا و دارو و کمیته 
اخــلاق در پژوهش وزارت بهداشــت را 
برای آغاز مطالعات انســانی دریافت کرده 
است، گفت: واکسن کرونایی که تولید شده، 
درواقع ویروس ضعیف شده است که مانند 
واکسن هایی است که در کشورهایی مانند 

چین و روسیه ساخته شده است.
 نتایج آزمایش واکســن ایران بر روی ۳ 

حیوان
 وی با بیان اینکــه مطالعات حیوانی این 
واکســن کرونا، نتیجه بخش بوده اســت، 

افزود: این واکســن بر روی ســه حیوان 
موش، خرگوش و میمون آزمایش شــده 
اســت و در هر سه مورد موفقیت آمیز بوده 
است. بعد از پایان مطالعات حیوانی و نتایج 
موفق آن، مستندات به سازمان غذا و دارو 
ارائه شــد که مورد تایید این سازمان قرار 
گرفــت و کمیته اخلاق هــم مجوز آغاز 
مطالعات انســانی آن را ارائه داه اســت و 
باید کلینیکال ترایال انســانی این واکسن 
را که ســه مرحله دارد، آغــاز کنیم. محرز 
درباره تعداد داوطلبان برای آزمایش انسانی 
واکسن کرونا، ادامه داد: این موارد به تدریج 
اعلام می شود. افراد داوطلب باید واکسن را 
در دو دوز تزریق کنند و مطالعه انسانی آن 
باید در سه مرحله انجام شود تا اگر در این 
آزمایشات هم، واکسن هم مصون بود و هم 

موثر بود، بتواند به تولید برسد.
وی گفــت: ایمنی این واکســن در بخش 
حیوانی خوب بوده است و بالای ۷۰ درصد 

ایمنی داشته است.
 شرایط داوطلبان در فاز مطالعه انسانی

 محرز درباره شــرایط داوطلبــان تزریق 
واکســن در فاز مطالعاتی، گفت: داوطلبان 
باید بین ۱۸ تا ۵۰ ســال بوده، سالم باشند، 

بیماری خاصی نداشته باشند، قبلا به کرونا 
مبتلا نشده باشند و تست کووید-۱۹  آنها 
هم منفی باشــد. واکســن کرونای ایرانی 
احتمالا تا تیر در دســترس قرار می گیرد 
وی دربــاره زمان احتمالــی تولید انبوه و 
دسترســی به این واکسن، گفت: اگر خیلی 
خوشبینانه فکر کنیم، در سال جدید و اواخر 
بهار می توانیم این واکســن را داشته باشیم. 
واکســن های کرونایی هم که در دنیا آماده 
شده تا بخواهد به دست ما برسد، زودتر از 
تیر ماه نخواهد بود. ان شالله واکسن خودمان 
هم تا همان زمان یعنی تا تیر ماه نتیجه خواهد 
داد. محــرز با بیان اینکه اگر نتایج مطالعات 
انسانی این واکسن هم مانند فاز حیوانی آن 
خوب و موفقیت آمیز باشد، امیدواریم تا تیر 
ماه به تولید برسد، گفت: اگر واکسن ایمن و 
موثر باشد، باید مجددا از سازمان غذا و دارو 
مجوز دریافت کند و بعد از آن می تواند وارد 
فاز تولید شود. وی تاکید کرد: واکسن هایی 
که در دنیا موجود است تا بخواهد تولید انبوه 
شود و به دست ما برسد نیز همین قدر طول 
می کشد. امیدواریم ما هم بتوانیم مطالعات را 
انجام داده، نتیجه بگیریم و واکسن در حدود 

خرداد یا تیر ماه آماده شود.

سرویس ســلامت // معاون بهداشتی دانشگاه 
علوم پزشــکی هرمزگان از ایجاد و راه اندازی 
در  آنفولانزا  مولکولــی  تشــخیص  آزمایش 

آزمایشگاه مرجع  بهداشت خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکترمحمود حسین پور 
گفــت: با توجه به پیش بینــی های صورت گرفته 
در خصوص شــیوع احتمالی بیماری آنفولانزا در 
پاییز و زمســتان معاونت بهداشــتی دانشگاه علوم 
پزشکی هرمزگان با فراهم آوردن زیر ساخت های 
لازم جهت این مهم در شــهریور ماه ســال جاری 

آمادگی آزمایشگاه مرجع بهداشت استان را جهت 
راه اندازی آزمایش تشخیص مولکولی آنفولانزا به 

وزارتخانه اعلام کرد.
وی با اشاره به حساسیت موضوع و جهت ارزیابی 
صلاحیت این آزمایشــگاه، برنامه مهارت آزمایی 
از ســوی مرکز ملی آنفولانزا به عنوان آزمایشگاه 
مرجع کشــوری تشــخیص آنفولانزا بــرای این 

آزمایشــگاه انجام و پس از کسب امتیاز کامل در 
این برنامه تایید صلاحیت آزمایشگاه مرجع معاونت 
بهداشتی از سوی مرکز ملی آنفولانزا و آزمایشگاه 

مرجع سلامت اعلام شد.
 مســئول امور آزمایشــگاه های معاونت بهداشتی 
دانشــگاه علوم پزشــکی هرمزگان گفــت: ایجاد 
آزمایشــگاه جامــع مولکولی جهت تشــخیص و 

انجام آزمایشــات مولکولی آنفولانزا اقدام بسیار 
ارزشــمندی است که توســط معاونت بهداشتی 
صورت گرفت و آزمایشگاه در فضایی با شرایط 
کاملا اســتاندارد آماده ارائه خدمات در راستای 

نظام مراقبت بیماریها می باشد.
معصومه موســی زاده پاســخ دهی زود هنگام، 
شناسایی ســریع بیماران، شروع اقدامات درمانی 
مناسب و به موقع را از مهم ترین مزایای راه اندازی 

این آزمایشگاه بیان کرد.
وی تصریــح کرد: از ابتــدای بحــران تاکنون ۴ 
آزمایشگاه کووید در اســتان هرمزگان راه اندازی 

شده است. 

  معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان خبر داد

 انجام آزمایشات مولکولی آنفولانزا در هرمزگان

سرویس ســلامت // یک متخصص طب 
فیزیکی با تأکید بر اینکه در یک ســوم 
جزء  عضلانی  دردهای  است  ممکن  افراد 
اولین دردها و درواقع شروع علامت های 
ابتلا به کرونا باشــد، گفــت: معمولاً این 

دردها مدتی دو هفته ای دارند.
محمدرضا اکرمی با اشــاره به اینکه درگیری 
سیســتم عضلانی یکی از نشــانه های ابتلا به 
کروناســت، اظهار کرد: یکی از شــایع ترین 
دردهای  اســکلتی،  درگیــری  علامت های 
عضلانی است که الگوی خاصی دارد و عموماً 
بعد از شــروع تب و ســرفه فرد دچار درد 

عضلانی می شود.
وی افزود: در یک سوم افراد هم ممکن است 
که دردهــای عضلانی جزء اولیــن دردها و 
درواقع شروع علامت ها باشد، در ۶۰ درصد 
موارد بیمــاران کرونایی از دردهای عضلانی 
شــکایت دارند، معمولًا این دردها مدتی دو 
هفتــه ای دارند و گاهی هم ممکن اســت که 
بیماران حتی تا هفته ها و ماه ها هم از آن درد 
عضلانی شکایت داشــته باشند، درواقع تمام 
بدن درگیر این دردهاســت، ولی درد بیشتر 
عضــلات بزرگ را درگیر کــرده و در ناحیه 
شانه، کمر، ران بیشتر است.  اکرمی با اشاره به 
این که این دردها حتی با لمس یا حرکت بیشتر 
می شود و کسانی که بستری می شوند درد شانه 
و بازو در آن ها زیاد اســت، عنوان کرد: حتی 

بیمارانی داریم که ممکن است در ابتدا با این 
دردها مراجعه کنند کــه توجه کرونا به آن ها 
خیلی مهم است از آنجا که ممکن است برخی 
ارتباطــی بین این دردها و کرونا ندهند و این 
تشخیص شان را به تأخیر انداخته و در جامعه 
به عنوان ناقل باعث گســترش بیشتر بیماری 
شــده و عوارض دیگر بیماری هم در آن ها 
بیشــتر و دوره بیماری هم طولانی تر شــود.

این متخصص طب فیزیکی با اشاره به این که 
اگر دردهای عضلانی در این افراد شدت پیدا 
کرده، یا اینکه از نظر شدت تغییر ناگهانی رخ 
دهد ممکن اســت نشان دهنده تخریب عضله 
باشــد، عنوان کرد: گاهی هم درد نشان دهنده 
این است که سطح اکسیژن خون فرد افُت کرده 
که اگر بیمار در منزل باشد برای بررسی سطح 
اکسیژن خون حتماً باید به پزشک مراجعه کند.

وی با اشاره به اینکه در این افراد شاهد ضعف 
و لاغری هم هســتیم، عنوان کرد: گاهی این 
ضعف ناشــی از ضعف عضلانی است، علاوه 
بر آن درگیری اعصاب محیطی و سیستم های 
عصبی هم ممکن است ضعف و لاغری ایجاد 
کند، البته خود ضعــف عضلات در برخی از 
موارد نشان دهنده عوارض داروهایی است که 
بیماران مصــرف می کنند و گاهی هم کاهش 
قدرت عضلانی ممکن است به دلیل استراحت 
بیش از حد باشــد، مخصوصا در افرادی که 

بستری هســتند و همین بی حرکتی ها ضعف 
عضلانی را در آنها تشدید می کند.

اکرمــی ادامــه داد: از مهم ترین علامت ها در 
کرونا خستگی اســت، چیزی حدود دو سوم 
افراد شــکایت از خستگی دارند که در برخی 
از آن ها بسیار شــدید است تا آنجا که حتی 
دست شستن و پیاده روی مختصر هم آن ها را 
خســته می کند و این خستگی باعث می شود 
که مدت های زیادی استراحت کنند که همین 
مسئله هم باعث دردهای عضلانی و مشکلات 
بیشــتری خواهد شــد.  این متخصص طب 
فیزیکی با اشــاره به اینکه این دردها هم یک 
سری خصوصیات دارد، گفت: مثلًا خستگی 
این افراد در تمام طول روز وجود داشــته و 
با استراحت کاهش پیدا نمی کند اما کم است، 
در افراد سالمند این دردها و خستگی ها بیشتر 
است، البته این دردهای اسکلت عضلانی جزء 
دردهای غیراختصاصی اســت و با اینکه مهم 
بوده و باید به آن ها توجــه کرد ولی معمولًا 
به عنــوان تأیید در تشــخیص بــه کار برده 
نمی شود، یعنی کمک به تشخیص می کند اما 
ممکن اســت به کرونا هم ربطی نداشته باشد 
چون خستگی دلائل بسیاری دارد.وی عنوان 
کرد: مشکلات اسکلت عضلانی معمولًا یک 
سیر دوهفته ای دارد، اما خستگی ممکن است 

مدت ها طول بکشد.

دردهای عضلانی نشانه کرونا را بشناسیم

// سرپرست شبکه  سرویس ســلامت 
بهداشت و درمان شهرستان سیریک با 
هدف بررسی وضعیت بهداشتی روستای 
روستا  این  از  داربســت  و  زاچ  محروم 
از نزدیک در جریان مشکلات  بازدید و 

بهداشتی مردم این منطقه قرار گرفت.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر کاوه محمد 
امینی با اشــاره به اینکه اهالی روســتای 
زاچ و داربســت بدلیل ســیل سال گذشته 
به این منطقه مهاجرت و ســاکن شــده اند 
گفت: روســتای زاچ و داربســت از نظر 
مســائل بهداشتی مشکلات زیادی دارند که 
نیازمند توجه جدی مسئولین به امر سلامت 

شهروندان این روستاست.
دکتر امینی با بیــان اینکه در این بازدید از 
بهداشتی روستا بررسی شد  نزدیک مسایل 
افزود: اهالی روســتا از نظر بهداشتی، آب 
آشامیدنی سالم و بهداشتی، حمام و سرویس 

بهداشتی مناسب رنج می برند.
سرپرست شبکه بهداشت و درمان شهرستان 
سیریک خاطرنشان کرد: با معتمدین روستا 
در خصوص جذب نیروی بسیج و داوطلب 
سلامت برای پیشبرد اهداف بهداشتی منطقه، 
آموزش مســایل بهداشــتی، کلر زنی آب 
آشامیدنی و اجرای طرح شهید حاج قاسم 

سلیمانی گفتگو شد.
در ادامه از خانه بهداشت این روستا بازدید 
و در خصــوص کلر زنی آب آشــامیدنی، 
بررسی وضعیت مالاریا در منطقه، پیگیری 
ســلامت زنان باردار و کودکان زیر ۵ سال، 
برنامه مکمل یاری، پیشــگیری از بیماری 
کرونــا به بهورز این روســتا آموزش لازم 

ارائه شد.
روســتای زاچ و داربست در ۸۵ کیلومتری 
مرکز شهرســتان ســیریک قرار دارد  و در 
آخرین تقســیمات کشــوری زیر نظر این 

شهرستان خدمات دریافت خواهند کرد.

 بررسی وضعیت بهداشتی روستای محروم زاچ و داربستاگر با فرد کرونایی باشیم، چقدر احتمال دارد مبتلا شویم؟ 
سرویس ســلامت // فرض کنید در محیطی 
قرار دارید که در آن یک فرد مبتلا به کووید 
19 حضــور دارد. چقدر احتمال دارد این فرد 
مبتلا به کرونا باعث شــود تا شما هم مبتلا 
شوید. پاســخ به این سوال کاملا به » زمان « 

بستگی دارد.
هیچ چیز به این اندازه خطرناک نیست که یک فرد 
مبتلا به کرونا در یک محیط ســر بسته با دیگران 
حضور داشته باشد. محیط سربسته باعث می شود 
ویروس کرونای خارج شده از بدن او به سایر افراد 
برســد. اما این کاملا به فضا، زمــان و تعداد نفرات 
حاضر در آن فضا بســتگی دارد.محققان انستیتوی 
فناوری ماساچوست معادله ریاضی پیچیده خود را 
برای بررســی خطر ابتلا به ویروس کرونا در محیط 
سربســته ارائه دادند.پاسخ به این سوال بسیار متغیر 
است. ممکن است در یک محیط سربسته ۱۰۰ فرد 
مبتلا به کرونا حضور داشته باشند اما یک فرد سالم از 
آنها بیماری را نگیرد اما در مقابل در یک محیط دیگر 
یک فرد آلوده در یک محیط سربسته برای آلودگی 

چند نفر کافی است.
نوع پوشیدن ماسک و میزان حرف زدن افراد در ابتلا 
به کرونا نقش زیادی دارد.یک نکته برجسته ای که 
از این تحقیق به دست آمده این است فضای محیط 
سربسته اصولا تاثیری ندارد بلکه ماسک زدن افراد 
و سیستم تهویه موجود در آن بسیار موثر است.برای 
صحبت کردن در اینباره نیاز به مثال های بیشــتری 
اســت. در یک اتاق استاندارد با سقف های هشت 
فوتی و هر دیــواره به طول ۱۵ فوت ۱۰ فرد جوان 
در صورتی که ماسک به دهان داشته باشند می توانند 

بنشینند و دو ساعتی را در کنار یکدیگر سپری کنند. 
در این شرایط فرض بر این است که پنجره ها بسته 

باشد. فقط دو ساعت ایمنی وجود دارد.
اما برای یــک خانواده ۱۰ نفره کــه بعضی از آنها 
سالخورده هستند اوضاع خطرناک تر است. فرض 
کنید همه برای شــام  دور یک میز جمع شــده اند. 
 پنجره ها بسته است و چند نفر با صدای بلند حرف 
می زنند. یک نفر هم در این میان مبتلا به کرونا است. 
با این شرایط حد زمان امن فقط ۳ دقیقه است. یعنی 
سه دقیقه فاصله تا ابتلا به کرونا! دانشمندان انستیتوی 
ماساچوست برای فهم بیشتر این موضوع قطرات به 
ظاهر عفونی را در فضای یک اتاق شــناور کردند 
تا خطرات مواجهــه با این قطرات به ظاهر آلوده را 
در یک بازه زمانی مشخص محاسبه کنند. این ابزار 
در حال حاضر فقط برای محاســبه بر اساس یک 
فرد آلوده در اتاق اســت.این ابزار محاسبه ای برای 
دورهمی های کوچک به خوبی جواب می دهد اما 
محاســبه می کند اما محیط های بزرگ تر همانند 

سوپرمارکت ها را نمی تواند محاسبه کند.
مثال های دیگری در اینباره وجود دارد. تصور کنید 
در یک اتاق نشیمن به مساحت ۴۰۰ فوت مربع پنج 
جوان حضور دارند که همگی ماسک زده اند، دور هم 
نشسته اند و حرف می زنند در این میان یک فرد مبتلا 
به کرونا وجود دارد. اگر همه آنها حتی یک لحظه هم 
ماسک را برندارند فقط ۳۵ دقیقه حاشیه امن برای آنها 
وجود دارد. اما خوب میدانیم که در نیمی از موقعیت 
های مشابه برخی افراد که می تواند یکی از آنها فرد 
 آلوده به کرونا باشد ماســک خود را زیر چانه اش

 می زند. در این صورت با محاسبه جابجایی قطرات 
آلوده به کرونا در فضا ، حاشیه امن برای دیگر تا ۴ 

دقیقه تقلیل می یابد.
در حالی که پارامترهای اتاق و جنبه های دیگر مهم 
هستند محققان می گویند مهم ترین عامل در انتقال 
کرونا تاثیر رفتار انسان است که در واقع همان ماسک 
زدن اســت. ماسک زدن افراد با یکدیگر فرق دارد. 
یکی ماسک استاندارد می زند و به طور کامل دهان 
خود را می پوشــاند اما دیگری یا ماسک استاندارد 
ندارد و یا اینکه آن را تا چانه خود پایین می کشــد.

مثالی هم درباره کلاس درس وجود دارد. با احتساب 
ورود یک فرد آلوده به کلاس که ماســک هم ندارد 
اگر تهویه طبیعی وجود داشته باشد یعنی پنجره ها باز 
باشد حدود دو ساعت طول می کشد تا یک فرد دیگر 
آلوده شود. اما اگر تهویه به صورت مکانیکی باشد 
حاشیه امن مبتلا نشدن تا ۱۸ ساعت افزایش می یابد.
افزایش تهویه و اســتفاده از ماسک باعث می شود 
محدودیــت زمانی باز هم افزایش یابد.فعالیت های 
فیزیکــی یک فرد در محیط ، صحبت کردن نیز می 
تواند محدوده زمانــی را افزایش یا کاهش دهد.در 
خانه های ســالمندان باید مراقبت بیشتری صورت 
بگیرد. سه سالمند در ۸۰ فوت مربع فضا در یک اتاق 
در صورتی که پنجره ها باز باشد و فاصله ۲ متری 
از یکدیگر را هم رعایت کرده باشــند اگر یک فرد 
آلوده آنجا حضور داشته باشد فقط ۳ دقیقه حاشیه 
امنیت وجود دارد.طبق یک مدل دیگر حداکثر حد 
امن برای اشغال این فضا در صورت آلودگی یک نفر 

فقط ۱۷ دقیقه است.

از ابتدای آبان سال جاری تا کنون انجام شد؛ 

تولد 65 نوزاد دختر و81 نوزاد پسر در بیمارستان شریعتی بندرعباس

سرویس سلامت // رئیس مرکز آموزشی درمانی شریعتی 
بندرعباس گفت: این مرکز درمانی 13۰ تخت خوابی، در دو 
طبقه با زیربنای 1۰ هزار و ۶۶۰ متر مربع پس از بازســازي 
کامل و تجهیز به امکانات و تکنولوژي هاي روز دنیا در حال 

ارائه خدمات است.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر عباس معلمی رئیس بیمارستان 
شریعتی بندرعباس افزود: این مرکز تخصصی و فوق تخصصی از 
آغاز فعالیت مجدد خود تا کنون پذیرای مادران باردار بوده، که 
از  ۱۴۶ زایمان صورت گرفته تعداد ۶۵ نوزاد دختر و ۸۱ نوزاد 

پسر  به دنیا آمده است.
دکتر معلمی ضمن اشاره به آمار مراجعین به این مرکز تخصصی 
عنوان کرد: از ابتــدای آغاز فعالیت مجدد این مرکز ۴۶۶ نفر با 
مراجعه به اورژانــس ۵۴۱ خدمت دریافت کرده اند و همچنین 
۲۷۰ نفر بیمار نیز بستری شده اند.وی ابراز کرد: اقشار مختلف 
مراجعه کننده با بیمه های درمانی پایه می توانند خدمات درمانی 
خود را از این مرکز دریافت کنند.معلمی با اشاره به ارائه خدمات 
پاراکلینیکــی در این مرکز درمانــی تخصصی و فوق تخصصی 

گفت: ۴۸۲ بیمار با اســتفاده از خدمات آزمایشگاهی و با  یک 
هــزار و ۶۶۰ مراجعه، ۶ هزار خدمت نیــز دریافت کرده اند؛ 
همچنین ۵۳ نوع خدمت رادیولوژی به ۲۹ بیمار از طریق کادر 
مجرب پیراپزشکی ارائه شده است.رئیس مرکز آموزشی درمانی 
شریعتی بندرعباس با اشاره به عمل های جراحی انجام شده در 
این بیمارســتان گفت: از ۱۲۴ بیمار ۱۳۷ عمل جراحی توسط 
متخصصین و فوق تخصص زنان و زایمان انجام شده است.وی 
تصریــح کرد: کلینیک تخصصی و فوق تخصصی زنان، اطفال و 
نوزادان این بیمارســتان از مردادماه ســالجاری فعالیت خود را 
آغــاز و به یک هزار و ۳۹۰ نفر در درمانگاه زنان و ۹۴ نفر در 
درمانگاه اطفال خدمات درمانی ارائه شده است و هم اکنون نیز 
فعال می باشد.دکتر معلمی خاطرنشان کرد: اورژانس، پنج اتاق 
عمل مجهز، بخش زایمان، بخش مراقبت پس از زایمان، بخش 
مادران پرخطر، )آی.ســی.یو و ان.آی.سی.یو(، بخش نوزادان، 
رادیولوژی، آزمایشــگاه، بخش زنان، بخش بستری و کلینیک 
تخصصی و فوق تخصصی از مهمترین بخش های این بیمارستان 

تخصصی و فوق تخصصی دانشگاهی در شهر بندرعباس است.
طرح : فرشاد شمس الدینی
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  برق یکی از کشــف های بزرگ بشــری 
اســت و در حال حاضر بدون برق امکان 
زندگی برای بشر بسیار سخت خواهد بود. 
با توسعه روزافزون فناوری های مختلف و 
ساخت لوازم گوناگون، استفاده از برق رو 
به افزایش بوده و اگر یک ساعت برق قطع 
شود برای ما دشوار خواهد بود.برای اینکه 
برق بدست ما برسد عوامل مختلفی دخیل 
است اما پایداری شبکه بدست افرادی است 
که کمتر زحمت های آنها دیده می شــود. 
ســیمبانان افرادی هســتند که در شرایط 
گوناگون و فصل های مختلف تلاش می کنند 
تا ما بتوانیم از برق پایدار برخوردار باشیم. 
سیمبانانی که با خطرات زیاد سعی می کنند 
برق به طور دائم در اختیار ما باشد و مانع 
قطعی آن شــوند. در هر زمان از شبانه روز 
که ما در حال اســتراحت یا انجام کارهای 
روزمره هستیم اگر در شــبکه انتقال و یا 

توزیع برق مشــکلی پیدا شود، سیمبانان 
خود را برا رفع خرابی می رسانند تا آسایش 
ما برهم نخورد. در طول تابســتان و هوای 
گرم استان هرمزگان فشار زیادی به شبکه 
توزیع برق وارد می شود و باعث فرسودگی 
و خرابی بســیاری از قطعــات انتقال برق 
می شود و این زحمت های سیمبانان است 
که در کمترین زمان ممکن نســبت به رفع 
این مشکل اقدام می کنند.   استان هرمزگان 
به دلیل شــرایط آب و هوایی که دارد در 
تابستان بســیار گرم و در دیگر فصول نیز 
شرجی هوا باعث می شود که شبکه توزیع 
برق شهری با سرعت بیشــتری فرسوده 
شود وکار ســیمبانان افزایش یابد اما این 
افراد بدون هیچ چشم داشتی فقط به انجام 
وظیفه خود می پردازند و در بســیاری از 
مواقع زحمت های این افراد از دید ما پنهان 
می ماند.خدماتی که اگر کمی دیر ارائه شود 

صبر ما لبریز می شود چرا که زندگی کردن 
بدون برق برای ما سخت و دشوار شده است.

از زمانی هم که ویروس منحوس کرونا آمد، 
خانه نشینی ها باعث افزایش مصرف برق شد 
که این امر فشار مضاعفی به شبکه برق وارد 
کرد و نتیجه آن افزایش کار این ســیمبانان 
بود که تلاش می کردند برق پایداری برای 

ما ایجاد نمایند. در شرایطی که نتیجه سختی 
کار سیمبانان راحتی و برق دار بودن منازل 
 ماست، ما هم با اســتفاده بهینه از برق در 
تمامی فصول از خدمات آنها تقدیر کنیم و با 
کاهش مصرف برق، فشار کمتری به شبکه 
آورده تا خرابی های شبکه کاهش یافته و 

فشار کاری سیمبانان نیر کمتر شود. 

بیش از ۸ سال است لباس سیمبانی را پوشیده ام بحران ها 
و خاموشی های زیادی را در طول خدمت تجربه کرده ام با 
قاطعیت و دلیل می گویم شرایط عادی انجام کار برای یک 
سیمبان وجود ندارد.صعود روزمره از پایه، ایستادن روی پیچ و 
میله برای ساعت ها شرایط سختی را به وجود می آورد که فقط 
یک سیمبان سختی آن را درک می  کند در اوج باران و گرما 
 که همه دنبال سرپناه هستند تو باید بایستی و کارت را انجام

 بدهی.در شــرایط بســیار نا مســاعد برای پیدا نمودن 
اتصالی و رفع خاموشــی با پای پیــاده در مناطقی پیاده 
روی کــرده ام که در هوای عادی انســان میــل به پیاده 
روی در چنیــن مناطقــی نــدارد، اما آرامــش خود را 
 در روشــن کردن چــراغ زندگی مردم و آســایش آنان 
دیده ام.در ارتفاع که باشــی چیزهایــی را لمس خواهی 
کرد که دیگران از تجربه اش عاجزند؛ ســرمایش سخت 
و گرمایش شدید، لحظه ای غفلت موجب می شود بلغزی 

و دستت به چیزی بند نشــود، ریسک کاریش بالاتر، اما 
 خدایت نزدیکتر؛ با تمام وجــود مرگ را حس می کنی، 
چــون میدانــی اولین اشــتباهت آخرینش می باشــد و 
بــاز هــم فرزندانت را فرامــوش نمــی کنی!وقتی برای 
 رفع خاموشــی یــا رفع  مشــکلی به محلــی مراجعه 
 مــی کنیم مردم ما را به عنوان نماینده اداره برق حســاب 
می کنند و مشکلات و کاســتی های سال ها را از ما طلب 
می کننــد، اما نمی داننــد که ما چارت ســازمانی نداریم 
و جز بــرای رفع ماموریــت محوله اختیــاری نداریم! 
در طــی دوران خدمت چیــزی که مــن و همکارانم را 
خیلی رنــج داده تبعیض در پرداخت مزایایی اســت که 
 در طول ســال می بینیم، اما چشــم داشــتی نداریم درد 
دل هایی دارم فراوان، حــرف هایی از جنس عدم امنیت 
شــغلی که اگر مشــکلی برایمان پیش بیاید چه بر ســر 
خود و خانــواده مان می آید همه می گویند متخصصین و 

نیروهای فنی هر ســازمانی مهمترین منابع آن ســازمان 
می باشــند پس آنــان را دریابید و پیگیر مشکلاتشــان 
 باشــید. مدیران و مســئولین محترم از شــما خواهش 
می کنم هوای سیمبانان را داشته باشید به قشر کارگر بیشتر 

اهمیت دهید.
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گروه خبر // در حکمی از سوی علی رنجبری دبیر مجمع خیرین ورزشیار استان 
هرمزگان شاهرخ جاویدی به عنوان مشاور دبیر و مدیر روابط عمومی مجمع خیرین 

ورزشیار استان هرمزگان منصوب شد. 
    بــه گزارش خبرنــگار دریا ؛ همچنین طی این مراســم حکم مربوطه توســط مظفر 
خادمی نسب معاون اداره کل ورزش و جوانان استان و علی رنجبری دبیر مجمع به ایشان ابلاغ 
گردید.  در این حکم آمده است: بسمه تعالی  - برادر فرهیخته و گرامی جناب آقای شاهرخ 
جاویدی - با سلام ؛ احتراما با عنایت به تجربه و سابقه درخشان حضرتعالی در حوزه رسانه 
و ارتباطات جنابعالی را بعنوان مشاور و روابط عمومی دبیر مجمع خیرین ورزشیار استان 
 هرمزگان منصوب می نمایم .امید است با استعانت از پروردگار منان و منویات مقام معظم 
رهبری )مدظله( و برنامه های ابلاغی حوزه ورزش در انجام وظایف محوله موفق و سربلند 

و پیروز باشید .

انتصاب مشاور دبیر و مدیر روابط عمومی مجمع خیرین ورزشیار  هرمزگان

 وقتی هواشناســی خبر از شــروع ســامانه بارشی در شــهر می دهد، 
 همــه ی مردم که تمام ســال را بــه انتظارفصل پاییز و بــارش باران 
بوده اند خوشــحال از این خبر خدا را شکر می گویند.وقتی عطر خاک 
با بوی در هم آمیخته قطره های باران به مشــام می رســد هر آدمی را 
 ســر خوش می کند.اما باران برای بعضی ها جــور دیگری می بارد.در 
 گوشه های شهر و در بافت های فرسوده ی شهر نه تنها مردم انتظار باران را 
نمی کشند بلکه آرزو می کنند نبارد چرا که بر عکس بقیه، نیاز نیست که 
 برای دیدن و لمس قطره های باران به بیرون از خانه ها بروند، باران از سقف 
 خانه ها بر سرشــان می بارد.از طرفی بارش باران در این مناطق که اکثر

 آن ها در همسایگی خور ها هستند بوی فاضلاب را که چندی است به 
شدت موجب نارضایتی شهروندان شده است را دو برابر می کند حال اگر 
شــدت باران بیشتر شود و منجربه سیل شود با آب فاضلاب همراه شده 
و وارد خانه های مردم می شــود.در سال گذشته دیدیم که سیل و باران 
 با خانه ها چه کرد. امســال هم طبق گفته شــهروندان و مشاهدات کنده 
 کاری های متعددی برای گازرســانی در شــهر صورت گرفته که یا پر

  نشــده اند یا پر شــده و هنوز آســفالت شــان نکرده اند .از طرفی به 
گفته ی یکی از ســاکنین محلــه نخل نا خــدا،  خورمحله نخل ناخدا 
را که برای ســنگ چینی آن اقدام کــرده بودند به صورت نیمه کاره رها 
کرده اند و اگر باران شــدید ببارد و خور پر شــود محله را آب می برد. 
یکی دیگر از شــهروندان می گوید جــوی آب چهارراه داماهی مملو از 
 آشــغال و لجن اســت و در بارندگی ها  آب بالا آمــده و وارد خیابان 
می شود در نتیجه یک پاکبان بیچاره باید تا کمر توی  لجن ها خم شود 
تا راه آب را باز کند.حال امســال با نزدیک شدن به بارندگی ها خبری  
از آماده باش شــهرداری و اقدامات انجام شــده در بندر عباس قبل از 
شروع بارندگی منتشر شده است .مظفر آرمیده مدیر بحران و پدافند غیر 
عامل شهرداری بندرعباس از آماده باش واقدامات انجام شده شهرداری 
بندرعباس قبل از شروع بارندگی هاخبر داد.مظفر آرمیده مدیر این مجموعه 
 با بیان اینکه هماهنگی ها ومکاتبات اداری با مناطق سه گانه شهرداری، 
 سازمان های تابعه و نواحی های زیر مجموعه شهرداری بندرعباس وهمچنین 
بازدید ها قبل از شــروع بارندگی هاانجام شــده اســت .وی گفت :به 
منظور مقابله و پیشــگیری از هر نوع حوادث احتمالی ناشــی از بارش 
 باران ، اقداماتــی از قبیل لایه روبی خورها، نظافــت کانال ها،معابر و 
خیابــان های پرتردد،هرس درختان وآمادگی ماشــین آلات ســنگین 
وتجهیزات لازم توســط همکاران و عوامل اجرایی شهرداری بندرعباس 
صورت گرفته وروزانه این اقدامات در حال انجام می باشد.گفتنی است 
که طرح ساماندهی آب های سطحی و هدایت آب باران به سمت دریا که 
از سوی شهرداری بندرعباس در حال اجرا است، کمکی به بهبود شرایط 
خیابان ها حین و پس از بارندگی دارد. با اجرایی شدن این طرح از سوی 
شهرداری، انتظار می رود مشکل آب گرفتگی معابر تاحدودی برطرف شود 
و مانند سال های گذشته، شاهد دریایی از آب در خیابان ها نباشیم.این طرح 
از اوایل سال 99 شروع و هم اکنون زیر نظر شهرداری مرکزی بندرعباس 
در دست پیمانکاران است. بالغ بر ۱۰ کانال در مناطق آبگیر بندرعباس، 
درحال ساخت و تجهیز است. این پروژه در هر سه منطقه بندرعباس  و به 
منظور جلوگیری از تجمع آب و هدایت آن به سمت دریا آغاز شده است.
حال با وجود این خبر امیدوار هستیم مردم مشکلات سال گذشته را امسال 
هم تجربه نکنند و مانند باقی شهروندان از بارش این نعمت الهی لذت برند .

یادداشت 

باران و هزار مشکل حل نشده !!!
 زهرا آژ
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گروه گزارش //  طبق آماری که به تازگی از ســوی 
هرمزگان  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاون 
منتشر شده است، خبر از افزایش مبتلایان به اچ آی 
وی از شروع ســال جدید تا کنون می دهد که رقم 

قابل توجهی است . 
   بر اســاس دســتور العمــل ابلاغی مرکــز مدیریت 
بیماری ها تعداد بیماران در شــش ماهه نخســت سال 
99 ) ۱۲۲۶ نفر که شــامل 9۰۷ نفر مرد و ۳۱9 نفرزن( 
به ثبت رسیده اســت. همچنین افراد تحت درمان فعال 
۴۱۷ نفر و تعداد فوتی ها ۵۲9 نفر می باشد.بیشــترین 
آمــار مبتلایــان اچ آی وی به ترتیب شهرســتان های 
بندرعباس ، میناب، رودان، قشــم، کیــش، بندرخمیر، 
 جاســک، ســیریک، بندرلنگه اســت و همانطور که 
می بینید بندرعباس بیشترین آمار مبتلایان به اچ آی وی 
را به خود اختصاص داده است که می توان مصرف مواد 
مخدر و محرک با توجه به هم مرز بودن استان هرمزگان 
با کشورهای همســایه ،احتمال ورود قاچاق مواد در اثر 
تاثیر این مواد، همچنین ســفرهای کوتــاه و بلند مدت 
برخی از جوانان شــرق و غرب اســتان به کشورهای 
حوزه خلیج فارس و احتمال افزایش رفتارهای پرخطر 
از علت های آن دانســت.همچنین باید به این موضوع 
اشــاره کرد، با توجه به پایین بودن و نقص در سیســتم 
ایمنی بیماران اچ آی وی /ایدز و اســتفاده مســتمر از 
داروهای مختلف جهــت درمان و در طول درمان وجود 
ریســک ابتلا به کووید ۱9 در بین این بیماران را بالاتر 
 مــی برد.هر زمان خبر از اتفاقی یا شــیوع بیماری و ... 
می شود، نقش رسانه ها در افزایش آگاهی جامعه در مورد 
بیماری، راه های پیشــگیری و ترغیب افراد به مراجعه به 
مراکز جهت آموزش، آزمایش داوطلبانه است. پس بیشتر 
در مــورد اچ آی وی بدانیم! اچ آی وی نوعی ویروس با 
سرعت تکثیر پایین و عامل بیماری ایدز است. اچ آی وی 
ویروسی اســت که با مختل کردن کارکرد و ویران کردن 
گونه ای از یاخته های مســئول هماهنگی ایمنی منجر به 
نقص دســتگاه ایمنی بدن انسان می شــود که به آن ایدز 
می گوینــد. از زمان ورود اچ آی وی به بدن تا بروز ایدز 
ممکن اســت بین ۶ ماه تا ده سال یا بیش تر طول  بکشد 
در این مدت گرچه فرد به ظاهر تندرست به نظر می رسد، 
ولی ممکن است ویروس از او به دیگران سرایت کند.اچ 
آی وی  عمدتا از طریق انتقال خون آلوده ، سرســوزن 
آلوده ، از مــادر به فرزند در طول بــارداری، زایمان یا 
شیردهی منتقل می گردد. اما برخی از مایعات بدن مانند 
بزاق و اشــک قادر به انتقال اچ آی وی نیستند.برخی از 
افرادی که به اچ آی وی مبتلا می شوند، متوجه هیچ گونه 

تغییر آنی در سلامت خود نمی شوند. اما برخی در چند 
هفته اول ابتلا دچار علائمی شــبیه آنفولانزا، یا جوش و 
ورم غدد می شــوند. این علائم نشــانگر ایدز نیستند و 
معمولاً پس از چند روز یا چند هفته ناپدید می شــوند.

اگرچه سیر عفونت اچ آي وي در میان بیماران ممکن است 
متغیر باشــد، اما الگوی شایعی در بیماران دیده می شود. 
از زمــان ورود ویروس به بدن تا ورود به مرحله عفونت 
پیشرفته اچ آي وي، بیمار مراحل مختلفي را طي مي کند 
که به شرح ذیل است: ســندروم حاد HIV : حدود سه 
تا شــش هفته اچ آي وي بعد از تماس با ویروس، بیمار 
علائم بالیني مشابه یک سرماخوردگی یا آنفولانزا شامل: 
تب،  سردرد، زکام و بزرگي غدد لنفاوي را نشان میدهد. 
 البته این علائم تنها در ۵۰ تا ۷۰ درصد بیماران مشاهده 
مي شــود. در  این دوره بار ویروسي ) تعداد ویروس در 
خون( بسیار بالاست.   طي یک تا سه هفته پاسخ ایمني در 
بدن ایجاد شده، بار ویروس کاهش مي یابد. علائم بالیني این 
مرحله بعد از مدتي )حداکثر دو ماه از زمان ورود ویروس( 
 فروکــش مي کند ولي بیمــار وارد مرحله بدون علامت 
مي شــود.دوره بدون علامت : پــس از عفونت اولیه و 
تکثیر ویــروس و به دنبال آن تغییــرات ایمیونولوژیک 
 ویــژه اچ آي وي ، اغلب بیماران یک دوره نهفته را تجربه 
مي کنند که ســالها طول مي کشد. طي این دوره سیستم 
ایمني تخریب شــده کــه این تخریب بــا کاهش تعداد 
سلول هاي CD۴ تظاهر مي یابد. در این دوره بیماري در 

حال پیشرفت است.

بیماري آشــکار بالیني :  تخریب پیشرونده سیستم 
ایمنی که در اغلب بیماران رخ می دهد، سرانجام به بیماری 
آشکار بالینی با علائم و  نشانه های بیماري زمینه ای و 
یا عفونــت ها و بدخیمی های فرصت طلب می انجامد. 
برخــي از علائم مهم در ایــن دوران عبارتند از:کاهش 
وزن بدون توجیه، عفونت مکرر دستگاه تنفس فوقاني ) 
 سینوزیت، برونشیت، اوتیت مدیا، فارنژیت(، علائم پوستي 
) زخم هاي مکرر دهاني، درماتیت(، اســهال مزمن بیش 
از یکماه، تب بیش از یکماه، برفک دهانی، سل ریوي در 

یکسال اخیر و یا سل خارج ریوي، عفونتهاي باکتریایي 
 شــدید ) باکتریمي، پنوموني، مننژیــت، عفونت مفصل، 
درگیریهاي مغزي(، هرپس مزمن بیش از یکماه. درمان 

قطعی بــرای این بیماری وجود ندارد ؛ ولی موثر ترین و 
بهترین راه پیشگیری از چرخه انتقال ویروس و افزایش 
طول عمر بیماران مصرف منظــم داروهای آنتی وایرال 
اچ آی وی توصیه می شــود.  به گفته ی معاون بهداشتی 
دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان وی علل ابتلا به اچ آی 
وی در بین کل مواردی که از سال ۱۳۶۵ تاکنون در استان 
به ثبت رسیده اند به ترتیب، تزریق با وسایل مشترک در 
مصرف کنندگان مواد )۵۷ درصد( رابطه جنسی محافظت 
نشــده )۳۱ درصد( و انتقال از مادر به کودک ) ۸ ممیز ۱ 
دهم درصد( بوده اســت و راه انتقال در )۲ممیز ۱۰صدم 
درصد( از این گروه نامشخص مانده است. وی همچنین 
به این موضوع اشاره کرد که راه انتقال خون از این موارد 
صفر درصد می باشد که  مربوط به اجرای سیاست های 
پالایش خون توسط ســازمان انتقال خون است. این در 
حالی است که در بین مواردی که در شش ماهه اول سال 
۱۳99 تشــخیص داده شده اند راه احتمالی انتقال در ۲۷ 
درصد موارد اعتیاد تزریقی و استفاده از وسایل مشترک 
است که نشان دهنده افزایش معتادان و پیش روی بیش 
از پیش افراد به سوی مواد مخدر است و همین موضوع 
در اکثر موارد موجب افزایش روابط محافظت نشده و پر 
خطر بین افراد می شود که با ۶۴ درصد بیشترین درصد 
را به خود اختصاص داده است.صفر درصد انتقال از مادر 
به کودک می باشد و همچنین 9 درصد راه ابتلا بیان نشده 
و هیچ مورد ابتلا جدیدی از طریق خون و فرآورده های 

خونی ثبت نشده است.

بندرعباس بیشترین آمار مبتلایان به اچ آی وی

,,
درمان قطعــی برای ایــن بیماری 
وجــود ندارد ؛ ولــی موثر ترین و 
بهتریــن راه پیشــگیری از چرخه 
افزایــش  و  ویــروس  انتقــال 
طول عمر بیمــاران مصرف منظم 
داروهای آنتی وایــرال اچ آی وی 

توصیه می شود

 فاطمه هوشنگی/ دریا
  fatemeh.hooshangi747 @ gmail.com


